
3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Kolonne1 Kolonne2 Kolonne3 Kolonne4 Kolonne5 Kolonne6 Kolonne7 Kolonne8 Kolonne9 Kolonne10 Kolonne11 Kolonne12 Kolonne13 Kolonne14 Kolonne15 Kolonne16 Kolonne17 Kolonne18 Kolonne19 Kolonne20 Kolonne21 Kolonne22

Aune skole 1 Digitale skjermer i 

klasserom

Læremidler i skolen; For å få god kvalitet i undervisningen er vi avhengig av å ha digitale skjermer i alle klasserom. 

Skolen har i dag 25 cleverboard-tavler og prosektorer. Nye prosjektorer og pærer er blitt så 

kostbart at det lønner seg å lease nye skjermer som ikke trenger projektor. Pga begrenset 

levetid må vi bytte ut alle skjermene på skolen innen kort tid.

Digitale skjermer er i dag et nødvendig 

læremiddel for å nå målene i 

fagfornyelsen.

Alternativ løsningsmulighet er prosjektor 

med whiteboard-tavle, men kostnaden på 

dette er omtrent lik kostnaden på nye 

digitale skjermer.

Vi kan ikke se at dette 

tiltaket har noen 

påvirkning på klima og 

energi.

300 000 300 000 300 000 300 000 Liten Liten

Aune skole 2 Elever med 

særskilte behov i 

SFO

Oppvekst; Barneskolene i Oppdal ser et behov for ekstra ressurs i SFO i forhold til barn med særskilte 

behov. Elever med store enkeltvedtak går svært ofte på SFO. Disse elevene har behov for en-til-

en oppfølging også her. Dette krever flere voksne i tillegg til bemanningsnormen som vi 

forholder oss til. Kommunen plikter å ha et SFO-tilbud til slike elever. I tillegg har elever på 5.-

7.trinn med særskilte behov, krav på gratis SFO. Da blir behovet for bemanning enda større, da 

dette tilbudet blir noe på siden av å delta i den ordinære SFO-gruppa hele ettermiddagen.

Barna har krav på et forsvarlig tilbud på 

SFO.

Kommunen plikter å ha et SFO-tilbud til alle 

elever på 1.-4.trinn, og for elever med 

særskilte behov på 5.-7.trinn, dermed er det 

ingen alternative løsningsmuligheter.

Ingen. 300 000 300 000 300 000 300 000 0 Liten 0 Liten

Drivdalen 

oppvekstsent

er

1 Bedre bemanning 

rundt 1-åringen i 

barnehagen

Kommuneplanens 

samfunnsdel;Folkehelseplan;

Barn som er født til og med november har rett på barnehageplass den måneden de fyller ett 

år. Dette har gitt en stor økning av ettåringer i barnehagene, og endret gruppestrukturen. Det 

er stor forskjell fra få år tilbake der de eldste på småbarnsavdelingene fylte tre år siste året de 

gikk der. Ettåringens behov for hjelp og nærhet fra en voksenperson er forskjellig fra to- og 

treåringenes behov. 

Det er satt inn et massivt trykk fra stat og fylke i forhold til kartlegginger av barns ferdigheter, 

bedring av systemene for tverrfaglig samarbeid rundt barn, og i forhold til tidlig innsats når det 

gjelder sårbare/utsatte barn. I et helhetlig perspektiv med barnets beste som fokus, er det ut 

fra en faglig vurdering det arbeidet som utføres i barnehagen allerede fra oppstarten i 

ettårsalderen, som er den viktigste innsatsen for en positiv utvikling.  

Livskvalitet er et fokusområde for Oppdal kommune, der folkehelse og omsorg er kritiske 

suksessfaktorer for at innbyggere skal kunne oppleve kvalitet. 

Kvalitet for ettåringer er å kunne oppleve forutsigbarhet, stabile og trygge omgivelser når de 

starter i barnehagen. Det kreves nok voksenressurs som kan skape den gode relasjonen til hver 

enkelt ettåring (Jfr. “trygghetssirkelen”). 

Det er to grunnleggende behov for et hvert barn angående tilknytning og utvikling: 

1.Behovet for beskyttelse og omsorg og 2.Behovet for å undersøke og mestre verden 

Bemanningsnormen for barnehagene som kom i 2018, lovfestet en bemanning på tre småbarn 

pr voksen. I de kommunale barnehagene i Oppdal har man fulgt en slik norm siden 90-tallet.  

For å imøtekomme ettåringenes behov for stabile voksenpersoner der det skal knyttes nære, 

gode relasjoner, bør vi ha en voksentetthet på 1 voksen pr 2,5 barn – dvs 4 hele stillinger på 10 

ettåringer. 

Dette gir følgende økonomiske utspill: 

Ved småbarnsavdeling med 9 plasser vil denne endringen utgjøre økt årsverk på 60 % i 

grunnbemanningen. Ved småbarnsavdeling med 12 plasser vil det utgjøre økt årsverk på 80 %. 

Forutsatt at småbarnsavdelingene er fylt med ettåringer vil nytt tiltak utgjøre (utregnet på 

grunnlag av en fagarbeiderlønn i full ansiennitet): 

Høgmo (10 pl): kr 362.400, Pikhaugen (12 pl): kr 432.700, Midtbygda (16 pl): kr 579.000, 

Det vil sikre oss at vi har ressurser til å 

ivareta 1-åringen på en trygg og sikker 

måte

Økt ressurs til bemanning. Økt ramme for 

Drivdalen barnehage på kr. 217.000 kr

Liten 217 000 217 000 217 000 217 000

Drivdalen 

oppvekstsent

er

2 Digitale skjermer i 

klasserom

Kommuneplanens 

samfunnsdel;

Skolene har i de siste årene tatt store grep internt i digitaliseringen innenfor egne 

budsjettrammer for å tilpasse seg de krav som stilles. Dette er gjort gjennom å få kostnadene 

over fra investering til drift ved at utstyr leases og man har gått mer og mer over på lisensierte 

produkt fremfor kjøp av materiell. Dette gjør at man har jevne kostnader pr år og man sikrer at 

utstyret hele tiden er relativt nytt og brukervennlig. 

Skolene har gjennom denne omstillingen sikret at elever og ansatte i Oppdalskolen er godt stilt 

ift den utviklingen som nå pågår. Ny læreplan ble innført fra og med skoleåret 2020/21. Andre 

kommuner har i denne sammenhengen måtte investere store summer i opplæring og utstyr 

for å møte nye krav. Dette slipper man i Oppdal da skolene selv har løst dette så langt man 

klarer innenfor egne rammer. 

For å kunne utnytte de mulighetene og kunne drive en fullverdig undervisning i 2023 er man 

avhengig av digitale skjerm/tavleløsninger. Oppdalskolen har gjennom nye skolebygg (unntatt 

Drivdalen) hatt muligheten til å fornye dette i de sammenhengene det har skjedd. Men nå 

merkes det at de fleste skjermer og tavler må fornyes pga alder/slitasje og at dette er en 

betydelig kostnad. Kostnad ved kjøp av slike skjermer ligger på mellom 40-80.000,- pr enhet 

avhengig av type og størrelse. For å sikre at man kan skifte ut skjermer i takt med utviklingen 

og slitasje er det ønskelig med leasing fremfor kjøp. Skolene har gjennom sine prioriteringer 

klart å ta det meste av digitaliseringen innenfor egne enheter, men denne kostnaden er det 

ikke mulig å ta og det haster med å gjøre noe før dette går utover elevenes læringstilbud. 

Vi kan sikre at elevene i Oppdalsskolen 

får en fullverdig undervisning også 

framover

Økt overføring til drift

Leasing: 1000,- pr skjerm pr måned. 

Drivdalen har behov for 5 skjermer

60 000,- pr år i 4 år 

Liten 60 000 60 000 60 000 60 000

Drivdalen 

oppvekstsent

er

3 Tilbakeføring av 

ledelsesressurs 

oppvekstsentrene

Kommuneplanens 

samfunnsdel;

Det har blitt endringer i organisasjonsstrukturene de siste årene på ledelse av 

oppvekstsentrene på bakgrunn av politiske vedtak. 1.januar 2013 ble skolene i kretsene slått 

sammen og gjort om fra 4 til 2 enheter. Tidligere var rektors lederressurs på den enkelte enhet 

mellom 60 – 80% avhengig av antall elever. Etter sammenslåingen ble det en 100% ressurs 

som ivaretok begge rollene, ergo ble det foretatt en innsparing administrativt på mellom 20-

40% stilling. 

1.august 2015 ble Vollan skole nedlagt og en av skolene forsvant. 1.januar 2018 tok de samme 

lederne over ansvaret for barnehagene i samme bygningsmasse som skolene lå og det ble 

opprettet oppvekstsentre, dette skjedde uten at administrasjonsressurs ble endret. 1.april 

2019 ble det slutt på driften av Lønset oppvekstsenter og dermed forsvant også 40% av 

lederressursen til enhetsleder ved Midtbygda/Lønset. Nå når Lønset og Vollan ikke lengre er i 

drift forsvinner også synergieffektene som gjorde at man kunne spare inn på administrasjonen. 

I tillegg har samme leder nå fått ansvaret for et nytt fagområde. Og da skulle være enhetsleder 

i 60-70% stilling er ikke gjennomførbart om man skal ivareta alle oppgaver på en 

tilfredsstillende måte. 

Tiltaket vil føre til at arbeidet blir utført 

på en tilfredsstillende måte og at 

ledere har en arbeidshverdag som det 

er mulig å stå i

Forslaget er at det tilbakeføres en ressurs i 

fordelingsmodell skole som ivaretar 

ledelsesressursen på oppvekstsentrene. 

Dette kan gjøres på to måter:

1. Det legges inn en fast kompensasjon som 

pris og indeksreguleres årlig jmf lønnsvekst. 

2. Det legges inn et beløp pr barn på 

oppvekstsentrene som gjør at man kommer 

opp på tilsvarende sum.

Om man tar utgangspunkt i 30% stilling som 

ble innspart i 2013 på Midtbygda/Lønset og 

20% stilling på Drivdalen/Vollan, så vil dette 

utgjøre 300.000,- for Midtbygda og 200.000,- 

for Drivdalen.

Altså en økning på 500.000,- totalt for 

oppvekstsentrene til ledelse jmf nye 

oppgaver og omstruktureringer.  Det er da 

kun tilbakeført ressurser ift at 

synergieffektene er borte. Nye oppgaver som 

kom med opprettelsen av oppvekstsentre 

ligger fortsatt til stillingen uten at det økes 

ressurser mot det.

liten 200 000 200 000 200 000 200 000
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Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Helse og 

familie

1 100 % stilling som 

helsesykepleier i 

skolehelsetjenesten

, helsestasjon for 

ungdom(HfU) og 

digital plattform for 

ungdom

Kommuneplanens 

samfunnsdel, Kritisk 

suksessfaktor 2. underkap. 

2.1, 2.5 og 2.7

Folkehelseplan og 

kunnskapsgrunnlag for 

folkehelse og livskvalitet, 

utfordringsområde 1 og 2.

Helse- og omsorgsplan 2018-

2025 kap.2.2.2

Rusmiddelpolitisk 

handlingsplan 2020-2024 

kap.2.1, 2.3, 3 og 4 tiltak 9-16.

Handlingsplan mot vold i nære 

relasjoner, kap.6-12

Forskrift om kommunens 

helsefremmende og 

forebyggende arbeid i 

helsestasjons og 

skolehelsetjenesten

Verktøy for bemanningsbehov 

HDIR

Digital samhandlingsmodell 

Sett i Oppdal

Prosjektfinansiert stilling implementeres i ordinær drift.  Oppdal kommune har etter søknad til 

HDIR, blitt tildelt tilskudd tilsvarende 1.0 stilling fra 2016-2020, gradvis nedrapping til 0,75 

stilling fra 2021-2023. Tilskuddsperioden er avsluttet. Stillingen inngår i bemanningen av 

skolehelsetjenesten, helsestasjon for ungdom(HfU) og digital plattform for ungdom.  

Det er et nasjonalt overordnet mål at det skal være bedre tilgjengelighet i lavterskel 

helsetilbud, tilgjengelige og samordnede digitale tjenester av god kvalitet. Det skal også legges 

til rette for bedre kunnskapsgrunnlag om helse, levekår og helsetjenestetilbudet til ungdom og 

voksne.  I Oppdal har elevråd og ungdomsråd over flere år etterspurt økt tilgjengelighet. April 

2019 stilte kommunestyret bla. følgende spørsmål til administrasjonen: Vil Oppdal kommune 

ta initiativ til å legge til rette for en digital helsesykepleiertjeneste. I nært samarbeid med 

målgruppen er kvalitetsutviklingsprosjekter i skolehelsetjenesten, digital plattform og HfU 

gjennomført. Grundige prosjektplaner og rapporter foreligger.

Nei Reell tilgjengelighet til lavterskel 

helsetilbud opprettholdes, bidrar til å 

fremme gunstige levevaner, fremme 

helse og forebygge sykdom. 

Reell og meningsfull 

brukermedvirkning ved at barn og 

unges egne behov og ønsker blir 

vektet:  Økt tilgjengelighet, og økt 

helsekunnskompetanse i form av 

undervisning på  temaene barn og 

ungdom selv har behov for og/eller 

ønsker, HfU med drop-inn funksjon, 

digital plattform, gruppe- og 

individuelle tilbud.  

Sannsynligheten for tidliglig 

identifisering av barn og unge i risiko 

øker. Sannsynligheten for at flere kan 

motta hjelp og støtte tidlig, før 

problemene vokser seg større, øker; 

det være seg psykiske vansker, 

rusproblematikk, seksuelle overgrep, 

skolevegring eller de mange normale 

helt utviklingsrelaterte utfordringene i 

livet. 

Sammen med andre tiltak i 

Grunnbemanning jf. siste årene reduseres.  

Tjenestetilbudet til målgruppen familier, barn 

og unge i helsestasjons- og 

skolehelsetjenesten reduseres under anbefalt 

bemanning HDIR. Kommunen utarbeider 

risiko- og sårbarhetsanalyse sett opp mot 

faglig forsvarlig drift og risikovurdering 

knyttet til å beholde og rekruttere autorisert 

personell. 

Redusert bemanning. Gjeldende anbefaling 

HDIR om bemanning for å oppfylle krav i 

forskrift om kommunens helsefremmende 

og forebyggende arbeid i helsestasjonen, 

med tilhørende nasjonalfaglige 

retningslinjer, blir ikke fulgt. Risiko for svikt 

øker. 

Digital plattform for ungdom legges ned. 

Redusert  tilgjengelighet/tilstedeværelse for 

elevene på skolen. Redusert brukermedv., 

kvalitet og effekt av tiltak.

Ingen 676 000 676 000 676 000 676 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

2 50% stilling som 

fosterhjemsveileder 

i 

barnevernstjeneste

n 

Barnevernreformen Stortinget har vedtatt en barnevernreform som skal trådte i kraft  01.01.2022. Reformen 

overfører nye oppgaver til kommunene. Reformen innebærer blant annet at kommunene får 

ansvaret for all veiledning og oppfølging av fosterhjem etter plassering.  Reformen innebærer 

også at all refusjon fra staten v/Bufetat for forsterkningstiltak i fosterhjem opphører. Hensikten 

er å dempe bruken av institusjonsplasser til fordel for plasseringer i forsterkede fosterhjem. 

Når ungdommers utfordringer forblir de samme, sier det seg selv at reformen vil innebære økt 

press og utfordringer knyttet til fosterbarn som tidligere ville vært i målgruppen for 

institusjonsplass for kortere eller lengre perioder. Dette vil igjen gi økt press i retning av økt 

bruk av forsterkningstiltak i fosterhjem. 

For å forebygge betydelig utgiftsøkning, uheldig brudd i fosterhjem og bruk av dyre 

institusjonsplasser, må Oppdal kommune styrke fosterhjemsarbeidet i tråd med reformen ved 

å opprette 50% fast stilling som fosterhjemsveileder. Stillingen vil kunne styrke rekruttering, 

opplæringen og kvaliteten av tilsynspersoner for barn i fosterhjem, et ansvar kommunen 

allerede tidligere har fått økt ansvar for, men som må ha ytterligere fokus relatert til reformen. 

Nei Innfrir krav i barnevernreformen som 

innebærer at kommunene får ansvaret 

for all veiledning og oppfølging av 

fosterhjem etter plassering.

Staten har i 2020-2023 gitt 

stimuleringsmidler til Læringsnettverket 

Fjellregionen som omfatter 

barneverntjenesten for Oppdal og Rennebu, 

barnverntjenesten i Midtre Gauldal og 

barneverntjenesten for Holtålen, Røros og Os 

tilsvarende 100% interkommunal stilling som 

fosterhjemsveileder med Midtre Gauldal 

kommune. Midtre Gauldal foreslår en 

tilsvarende 50% stilling som 

fosterhjemsveileder. I så fall kan samlet 

stilling forbli 100% også i 2024. 

En 50% stilling vil utgjøre kr. 360 00 på 

årsbasis, hvorav kr. 270 000 tilfaller Oppdal 

kommune, mens kr. 90 00 tilfaller Rennebu 

kommune. I tillegg vil stillingen innebærer 

økte driftsutgifter i form av bilhold, kalkulert 

til 100 000, hvorav ca. 75 000 vil falle på 

Oppdal kommune og kr. 25 000 vil tilfalle 

Rennebu kommune 

Oppdal kommune sin samarbeidsavtale med 

Rennebu kommune om felles interkommunal 

barneverntjeneste fra 2010 forutsetter jf. 

pkt. 2 enighet mellom kommunene om 

opprettelse av nye faste stillinger/varige økte 

driftsutgifter. Forslaget vil derfor også måtte 

oversendes Rennebu kommune til 

behandling/godkjenning. 

Kommunen klarer ikke å innfri kravene i 

oppvekstreformen om en styrking av 

oppfølgingen av fosterhjem med et 

kommunalt helhetlig ansvar for oppfølging 

av barn, fosterhjem og foreldre jf. bvl. § 8-3 

jf. også § 8-1

Ingen 345 000 345 000 345 000 345 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

3 40% kontorfaglig 

bistand for enhet 

helse og familie

Kommuneplanens 

samfunnsdel

Folkehelseplan og 

kunnskapsgrunnlag for 

folkehelse og livskvalitet

Helse- og omsorgsplan

Forskrift om kommunens 

helsefremmende og 

forebyggende arbeid i 

helsestasjons og 

skolehelsetjenesten

Verktøy for bemanningsbehov 

HDIR

Digital samhandlingsmodell 

Sett i Oppdal

I alle tjenesteområder for enhet helse og familie er det behov for ressurser til løpende 

kontorarbeid som i dag ivaretas av blant annet lederne. Denne tiden bør frigjøres til annet 

fagarbeid. Kontorfaglig ansatte i profesjonelle organisasjoner som her; kan bistå 

barneverntjenesten, psykisk helse- og rusabeid, PPT, medisinsk rehabilitering, helsestasjon- og 

skolehelsetjenesten til å løse både felles oppgaver, men også helt spesifikke oppgaver. Vi ser 

særlig behov for hjelp til å ivareta opplæring/støttefunksjoner, registreringer, utnytte digitale 

muligheter i fagsystemene mm.                                  F.eks. er gjennomsnittsberegning merkantil 

ressurs, i tråd med ny bemanningsnorm 2021, er beregnet til 20 % stilling pr. årsverk jordmor, 

lege, helsesykepleier eller fysioterapeut. Antall faste årsverk jordmor, helsesykepleier og lege 

er i dag 9,7. Merkantil ressurs er 0,6. Bemanningsnorm merkantil er beregnet til 1,94.  Alle 

gravide, familier med spedbarn, barn og unge i kommunen er i kontakt med tjenesten både 

gjennom de mange konsultasjonene i de faste programmene og gjennom 

ekstrakonsultasjoner, målrettet oppfølging og Drop-inn. Over 3000 ekstrakonsultasjoner og 

samarbeidmøter gjennomføres årlig. Helsestasjonen er lokalisert ved ODHS og har ansvar for å 

drifte egen resepsjon. Merkantil har et uttall oppgaver og er sentralt inne som kommunens 

meldingsansvarlig for tjenesteområdet. 

For å redusere fare for svikt og utnytte evt. restkapasitet, er det i dag to ansatte som begge 

bemanner både merkantil funksjon (0,6) og hjemmekonsulentfunksjonen (0,5), i til sammen 

1.1 stilling. Løsningen gir mereffekt for ansatte som ikke er alene om oppgavene/oppdragene 

og for tjenesten ved at evt. restkapasitet hjemmekonsulent en periode kan benyttes til 

merkantilt arbeid, samtidig som tjenesten kan øke kapasitet hjemmekonsulent når særlige 

behov inntreffer hos målgruppen. Dette medfører imidlertid at helsestasjonen i snitt er uten 

bemannet resepsjon/merkantil funksjon tilsvarende 2 dager pr. uke, når hjemmekonsulent er 

ute på oppdrag. Merkantil funksjon er en nøkkelfunksjon. I perioder med vakante jordmor- og 

helsesykepleierstillinger har funksjonen særlig kritisk betydning. Problemstillingen med 

vakanse er godt kjent gjennom enhetens rapportering. Det er behov for en gradvis økning av 

merkantil ressurs i først omgang fra 0,6 stilling til 1.0 stilling. 

Nei Tiltaket vil bidra til økt 

tjenesteoproduksjon og kapasitet i 

form av mer effektiv ressursutnyttelse 

av fagpersoner med krav til  

spesialisering, som ikke blir bundet opp 

til oppgaver som kan utføres av 

merkantilt personell. Tiltaket vil gi økt 

tilgjengelighet til lavterskel helsetilbud, 

med effekt for bruker og på 

arbeidspress ansatte. Tiltaket vil helt 

konkret bidra til at kommunen i noen 

grad forbedrer gapet mellom tildelt 

ressurs (0,6) og anbefalt 

bemanningsnorm (1,94) i helsestasjon- 

og skolehelsetjenesten . Tiltaket 

reduserer risiko for alvorlig svikt 

knyttet til digital meldingsutveksling, 

overgang til helseplattformen, samt 

kommunens nye plikt til å rapportere 

inn data fra kommunens helsestasjons- 

og skolehelsetjenester, inkludert 

svangerskapsomsorg; hjemmel i KRP 

forskriftens § 3-2. 

Enheten har allerede utnyttet potensialet for 

mereffekt ved å se funksjonene merkantil og 

hjemmekonsulent i sammenheng.

Økende arbeidspress og dårlig utnyttelse av 

fagressurser. 

Ingen 263 000 263 000 263 000 263 000 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

4 Ambulerende 

tjenester i psykisk 

helse- og rusarbeid 

Helse og omsorgsplan 2018-

2025, 

Samarbeidsavtale STOH

Oppdal kommune opplever en endring i tjenestebehov spesielt hos yngre mennesker med 

utfordringer knyttet til psykisk helse og rus. Det er et økende antall unge som har behov for 

mer fleksible, helhetlige og koordinerte tjenester, også utover ordinær arbeidstid som 

kveld og helg. Utfordringene er sammensatte med behov for bistand knyttet til mestring av å 

bo og gjennomføre daglige gjøremål, det å ha et meningsfullt innhold i hverdagen med 

aktivitet eller arbeid, gjerne sammen med andre, er tilbud kommunen ikke klarer å 

imøtekomme i dag. 

Nei Oppdal kommune har de siste årene 

hatt utfordringer med barn og unge 

med utfordrende atferd og 

sammensatte behov.  Oppdal 

kommune har ingen etablerte 

tjenestetilbud til brukergruppen. Helse-

, omsorg- og oppveksttjenesten skal 

etablere et tjenestetilbud som rommer 

miljøterapeutisk kompetanse i et 

heldøgns tilbud. Tilbud til 

brukergruppenskal romme avlastning, 

råd og veiledning, atferdsregulerende 

tiltak, samt tilrettelegging av helhetlige 

tjenester. Målgruppen er innbyggere i 

kommunen innen fagfeltet psykisk 

helse- og rus og psykisk 

utviklingshemming. Hovedmålgruppen 

er barn og unge voksne, men samtidig 

vil det være nødvednig å se på hele 

livsløpet. Både dagtilbud, heldøgns 

tjenester, avlastningstjenester, 

ambulerende team og tjenester i 

hjemmet. 

Det er søkt om tjenestutviklingsmilder fra 

statsforvalteren til prosjektet i samarbeid 

med hjemmetjenesten. 

Brukere får ikke den hjelpen de har behov 

for og det kan oppstå flere 

kostnadskrevende enkelttiltak som 

kommunen må kjøpe av private aktører. 

Kommunen bør skaffe seg egen kunnskap 

og kompetanse i et kommunalt 

tjenestetilbud.

Ingen Uvisst Uvisst Uvisst Uvisst Liten 0 Liten



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Helse og 

familie

5 50% hjemkonsulent 

i 

barneverntjenesten

Barnevernreformen Stortinget har vedtatt ny barnevernreform som trådte i kraft fra 01.01.2022. Reformen 

innebærer at kommunene i økt grad skal prioritere forebyggende arbeid, men ikke 

primærforebyggende arbeid. 

Barneverntjenesten har pr. i dag for dårlig organisering av tiltak og for dårlig tiltaksvifte på 

individ/familienivå. Dagens innsats er enten utført av saksbehandlere selv, eller er tilbud på 

gruppenivå/tverrfaglig innsats, slik som familiesenter, De Utrolige Årene, arbeidslag tilknyttet 

skole/barnehager, ungdomslag osv. 

Oppdal kommune har ikke styrket verken bemanning i tjenesten eller innført noen faste 

tiltaksstillinger siden tjenesten ble interkommunal i 2010. All økning i saksbehandlerkapasitet 

har vært resultat av effektivisering og statlig finansierte stillinger, herav kun 30% tiltaksstilling 

med fokus på vold og voldsforebygging i nære relasjoner. Øvrige tiltak i barneverntjenesten 

baserer seg på kjøp av tjenester ved inngåelse av oppdragsavtaler/ansettelse av privatpersoner 

til bruk som tilsynspersoner i fosterhjem, avlastningstiltak/besøkshjem, aktivitetskontakter, 

tilsyn under samvær, hjemkonsulentoppdrag osv. 

Læringsnettverket Fjellregionen som omfatter barneverntjenesten for Oppdal og Rennebu, 

barnverntjenesten i Midtre Gauldal og barneverntjenesten for Holtålen, Røros og Os har i dag 

statsfinansierte prosjektstillinger som omfatter 100% fosterhjemsveileder.

Som ledd i å styrke det individuelle/familierettede forebyggende arbeidet i barneverntjenesten 

for å møte nye oppgaver knyttet til barnevernreformen 2022 bør Oppdal kommune sikre en 

økt tilgang til tiltaksstillinger med utdannet kvalifisert personell. Dette er et viktig bidrag til å 

forebygge større vansker i familier, samspill mellom barn og foreldre, og foreldreveiledning på 

individ-/familienivå. Dermed kan økt innsats også forebygge behov for sterkere og mer 

kostbare tiltak. 

Nei Stortinget har vedtatt ny 

barnevernreform som trådte i kraft fra 

01.01.2022. Reformen innebærer at 

kommunene i økt grad skal prioritere 

forebyggende arbeid, men ikke 

primærforebyggende arbeid innen 

barnevern. Dette tiltaket vil være med 

på å innfri kravet i den sentrale 

føringen. 

Oppdal kommune sin samarbeidsavtale med 

Rennebu kommune om felles interkommunal 

barneverntjeneste fra 2010 forutsetter jf. 

pkt. 2 enighet mellom kommunene om 

opprettelse av nye faste stillinger/varige økte 

driftsutgifter. En 50% stilling vil utgjøre kr 

360 00 på årsbasis, hvorav kr. 270 000 

tilfaller Oppdal kommune, mens kr. 90 000 

tilfaller Rennebu kommune. Forslaget vil 

derfor også måtte oversendes Rennebu 

kommune til behandling/godkjenning.  

Fortsatt bruk av dyre privat innleide 

konsulenter og innleie av ikke-utdannende 

lokale personer  som oppdragstakere i 

enkeltsaker.  Mindre tilbud om 

forebyggende hjelpe i strid med 

oppvekstreformen for barnevernsjtenesten 

jf. bvl. § 15-1.

Ingen. 270 000 270 000 270 000 270 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

6 50% stilling som 

fagkoordinator/digit

al utvikler/nestleder 

i 

barneverntjenesten

Kommuneplanens 

samfunnsdel, 

Barnevernreformen

50% stilling som fagkoordinator/nestleder ved barneverntjenesten er nødvendig for å ivareta 

oppgaver knyttet til ny barnevernreform og for å redusere sårbarhet i tjenesten. En slik stilling 

vil frigjøre kapasitet hos barnevernleder til en totalt sett styrket lederfunksjon og tilgjengelighet 

i tjenesten, der leder i dag i betydelig grad selv må kompensere klientarbeid for andre 

saksbehandlere, gjerne relatert til tvangssaker/rettsaker og perioder med ekstra høy 

arbeidsbelastning. Barnevernreformen inneholder forventninger om større kvalitetskrav til 

saksbehandlingen og mer oppfølging av saker. 

Forholdet er også omtalt i forbindelse med Arbeidstilsynets tilsyn med barneverntjenesten i 

2019: «Marginal bemanning i perioder med sykdom, videreutdanning av ansatte/vansker med 

å kunne gjennomføre videreutdanning, stort arbeidspress i perioder, særlig knyttet til 

saksbehandling av tvangssaker/rettsaker og flere større saker som kolliderer i tid, og tidvis for 

dårlig tilgang til barnevernleder på arbeidsplass ved avspasering/tvangssaker/rettssaker uten 

fast nestleder ved arbeidsplassen». Arbeidstilsynet angir i sitt brev av 13.09.20 at disse 

funnene må tas inn i handlingsplanen, i denne sammenheng handlingsplan som følge av 

kartlegging av vold, trusler og uheldige belastninger. Barnevernloven krever at det til enhver tid 

er en barnevernleder eller lederens stedfortreder som er tillagt myndighet i akuttsaker. 

Nei Innfri kravet i barnevernreformen som 

har som målsetting at flere barn skal få 

hjelp til riktig tid, og at tjenestetilbudet 

i økt grad skal tilpasses lokale behov. 

Oppdal kommune sin samarbeidsavtale med 

Rennebu kommune om felles interkommunal 

barneverntjeneste fra 2010 forutsetter jf. 

pkt. 2 enighet mellom kommunene om 

opprettelse av nye faste stillinger/varige økte 

driftsutgifter. En 50% stilling med 

lederansvar vil utgjøre kr 360 00 på årsbasis, 

hvorav kr. 270 000 tilfaller Oppdal 

kommune, mens kr. 90 00 tilfaller Rennebu 

kommune. Forslaget vil derfor også måtte 

oversendes Rennebu kommune til 

behandling/godkjenning.

Øvrige saksbehandlere er hardt presset på 

arbeid, med økt fare for sykmeldinger 

dersom det innføres 

fagkoordinator/nestlederfunksjon uten at 

saksbehandlingskapasiteten blir 

kompensert. 

Ingen 270 000 270 000 270 000 270 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

7 Lønnskostnader til 

instruktør for å 

beholde og utvide 

paraidrettsgruppe 

for barn og unge 

voksne 

Kommuneplanens 

samfunnsdel, Plan for 

habilitering og rehabilitering 

2019-2023, Folkehelseplan.

Medisinsk rehabilitering har opprettet ei gruppe for barn/ungevoksne med fysisk 

funksjonsnedsettelse i samarbeid med Oppdal Idrettslag. Tilbudet består av basistrening en 

gang i uka for barn/unge voksne ca.10-30 år. Dette er en møteplass hvor barn og unge voksne 

kan møtes på tvers av ulike idretter, og et møtepunkt for foreldrene. Det vil også bli temadager 

med sit-ski, pigging, klatring, ridning osv. Tilbudet er utarbeidet i samarbeid med Yvette Hoel, 

prosjektleder for paralympisk idrett Midt-Norge. Det er også et behov og et sterkt ønske for at 

brukere med psykisk utviklingshemming får et lignende tilbud, og dette kan organiseres på 

tilsvarende måte. Lønnskostnader for instruktør kr. 100 000 og utgifter til halleie kr. 8000 per 

år. 

Nei Rehabilitering og habiliteringsplan 

tiltak nr.14. Økt innsats på forebygging 

av livsstilssykdommer hos personer 

med psykisk utviklingshemming. 

Nasjonal veileder for rehabilitering, 

habilitering, individuell plan og 

koordinator. Tiltaket vil bidra til å 

oppnå formålet med forskriften, som 

er å sikre at personer som har behov 

for sosial, psykososial, og medisinsk 

habilitering og rehabilitering, tilbys 

tjenester som kan bidra til stimulering 

av egen læring, motivasjon, økt 

funksjons og mestringsevne, 

likeverdighet og deltagelse.  

Ingen At barn/unge med fysisk 

funksjonsnedsettelse i Oppdal ikke får et 

likeverdig fritidstilbud som barn uten 

funksjonsnedsettelse har. At personer med 

psykisk utviklingshemming ikke får økt 

innsats for å forebygge lisstilssykdommer. 

Ingen 108 000 108 000 108 000 108 000 0 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

8 50% stilling til 

jobbrelatert 

aktivitetstilbud for 

unge voksne med 

utfordringer knyttet 

til psykisk helse- og 

rusarbeid

Nasjonal veileder Sammen om 

mestring, Veileder i lokalt 

psykisk helse og rusarbeid for 

voksne, Folkehelseplan, Helse- 

og omsorgsplan.

Det er en økning av antall unge voksne som har behov for tilrettelagte aktivitetstilbud. Denne 

brukergruppen faller utenom eksisterende aktivitetstilbud i kommunen. Utfordringer med å 

mestre dagliglivet sees ofte i sammenheng med behov for tettere oppfølging også i 

arbeidslivet. Det å stå utenfor arbeidslivet gir manglende opplevelse av mestring, tilhørighet og 

det å være en bidragsyter. Kommunen må videreutvikle de flerfaglige aktivitetstilbudene 

«Ungdomsgruppa», «JobbUT», og «Nyby» som er samarbeidsprosjekter mellom psykisk helse- 

og rusarbeid og hjemmetjenesten. Tiltakene fordrer omorganisering av eksisterende aktiviteter 

i kommunal regi, samt et samarbeid med lokale bedrifter.

Nei Viser til veileder “Sammen om 

mestring”, veileder i lokalt psykisk 

helse og rusarbeid for voksne. 

“Møteplasser og aktivitetstiltak er en 

del av kommunens lavterskeltilbud, en 

god og effektiv måte å drive 

helsefremmende arbeid på. I 

kommunens helse og omsorgsplan er 

et av innsatsområdene unge brukere 

med sammensatte behov og ha fokus 

på aktivitet og samarbeid med frivillige 

organisasjoner". 

Ingen muligheter uten ressursutvidelsen, 

men bør sees på denne stillingen sammen 

med et prosjekt i NAV.  

Det å stå utenfor arbeidslivet gir 

manglende opplevelse av mestring, 

tilhørighet og det å være en bidragsyter. 

Ingen 345 000 345 000 345 000 345 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Helse og 

familie

9 50% 

erfaringskonsulent i 

psykisk helse- og 

rusarbeid

Folkehelseplan, Helse- og 

omsorgsplan, Veileder 

“Sammen om mestring”, 

veileder i lokalt psykisk helse 

og rusarbeid for voksne.

Psykisk helse- og rusarbeid er i en omorganisering, hvor ett mål er å styrke tjenestene for 

personer som har behov for langvarige, sømløse og koordinerte tjenester mht. psykisk helse og 

rusutfordringer. Vi ser et økende behov i kommunen for denne tjenesten, samt et økende 

behov for tiltak rettet mot inkludering i arbeid, aktivitet og utdanningsløp for samme 

målgruppe. 

En av utfordringene i møte med brukere med rusutfordringer er å skape gode relasjoner, som 

danner grunnlaget for videre samhandling. En erfaringskonsulent kan være et godt bindeledd 

mellom bruker og fagfolk i denne sammenhengen. Egenerfaring kan trolig bidra til at samtalen 

tar en retning som blir mer nyttig for brukeren. 

Erfaringskonsulenten blir en ekstra ressurs i tjenesten, en ny kompetanse der egenerfaring kan 

bidra inn i relasjoner der annen fagperson står fast. En erfaringskonsulent vil også være en 

bidragsyter inn mot videre utvikling av tjenestene og som bidragsyter i arbeidsmiljøet generelt. 

En erfaringskonsulent er en person som arbeider i tjenesten på bakgrunn av at egen erfaring.  

Helsedirektoratet gir tilskudd til kommunene som skal bidra til varig kapasitetsvekst i det 

samlede kommunale tilbudet til personer med rusmiddelproblemer. Det er et prioritert mål å 

styrke brukermedvirkning og erfaringskompetanse i tjenestene. 

Erfaringskonsulenter/medarbeidere med brukererfaring kan ansettes gjennom ordningen.  

Tilskuddsordningen er tidsbegrenset på inntil fire (4) år med en årlig reduksjon av 

tilskuddsbeløp og med et samtidig krav om forankring av stillinger/tiltak i kommunale planverk 

og budsjetter. Tidsbegrensningen og reduksjonen er kompensert med opptrappingsmidler i 

rammetilskuddet til kommunene under Opptrappingsplanen for rusfeltet (2016-2020). Oppdal 

kommune har tidligere år ikke prioritert å bruke rammetilskuddet til formålet.  

Ordningen spisses mot en ønsket utvikling med styrking av varige tilbud og tjenester, framfor 

utprøving av nye prosjektbaserte tiltak. Ordningen skal understøtte kommunenes videre arbeid 

med å vedlikeholde og videreutvikle rusfeltet i forlengelsen av opptrappingsplanen for 

rusfeltet. Det legges vekt på blant annet økt brukermedvirkning i tjenestene, tidlig innsats og 

mer helhetlige og tilgjengelige behandlings- og oppfølgingstjenester. 

Nei Viser til Veileder “Sammen om 

mestring”, veileder i lokalt psykisk 

helse og rusarbeid for voksne. 

Erfaringskonsulent er en 

arbeidsmetode som ivaretar 

brukermedvirkning. I kommunens 

helse og omsorgsplan er en av 

hovedstrategiene å ha fokus på 

brukermedvirkning og gi befolkningen i 

Oppdal koordinerte, innovative og 

gode tjenester med respekt og 

verdighet for den enkelte.  

Interkommunalt samarbeid. Mindre treffsikre tjenestetilbud og det 

manglende brukerstemme i utvikling av 

tjenesten. 

Ingen 245 000 245 000 245 000 245 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Helse og 

familie

10 40% stilling  som 

jordmor 

Helse og omsorgsplan 2018-

2025.

Samarbeidsavtale STOH, 

kvinneklinikken.

Kompetanseplan helse og 

familie

Arbeidsgiverstrategi i Oppdal 

kommune.

Kommunen har tildigere lyst ut 60% fast stilling, men lykkes ikke med å rekruttere jordmor 

uten å innfri krav om 100% stilling. Stillingsinnehaver har sagt opp. Helse og familie mangler 

40% stilling i sin ramme for å tilsette nødvendig jordmorkompetanse. Mars 2023 har vi lyst ut 

80 % stilling som jordmor og vil forhandle med evt. søkere.

Nasjonal mangel på jordmødre er kjent og det er ikke realistisk å forvente flere søkere på 

deltidsstilling ved ny utlysning. Situasjonen med vakante stillinger over år, konsekvenser for 

tjenestetilbudet og ansatte er godt kjent for kommunens øverste ledelse. Det kreves 3 

jordmødre for å bemanne turnus, følge- og beredskapstjeneste. Hensikten med følgetjeneste 

med jordmor er å skape medisinsk forsvarlighet og trygghet for den gravide undervegs til 

fødeinstitusjonen. Følgetjenesten skal sikre kvinner i distriktet trygg oppfølging på veg til 

sykehus.

Nei Øker kommunens mulighet for å sikre 

lovpålagt tjenestetilbud til gravide og 

deres partner; gjennom svangerskap, 

fødsel og barseltid.

Rekruttere og beholde kritisk 

fagkompetanse. 

Effekt og mulighetsrom ut over følge og 

beredskapstjenesten.

Kort sikt 2023: Finansierer hele stillingen ved 

bruk av lønnsmidler vakanser andre deler av 

tjenesten.

Kompetansen kan nyttiggjøres der det er 

forenelig med kompetansekravet og størst 

behov. Kan også bidra inn mot 

helseundersøkelser av flyktninger fra 

Ukraina.

Lengre sikt: Rennebu kommune kjøper i dag 

jordmortjeneste fra Oppdal kommune, 

tilsvarende 0,2 stilling. Er det mulighet å 

selge mer?

Reforhandle samarbeidsavtalen med St. OH 

med mål om at helseforetaket øker 

stillingsandel som refunderes.

Kompetansen kan anvendes både i egen 

enhet ved vakanser f.eks. helsestasjon for 

ungdom, psykisk helse, kvinnehelse, 

voksenopplæringen og kommunens 

folkehelsearbeid for øvrig. Ansatte har også 

tilleggskompetanse inne pedagogikk og 

ledelse.

Lovkrav til kommunen om å bidra til å 

oppfylle kvinner i fødsel rett til 

følgetjeneste til sykehuset, blir i perioder 

ikke ivaretatt. Erfaring fra tidligere viser 

tydelig at gravide kvinner og deres partner 

opplever stor utrygghet og belastninger i 

perioder med ubesatt vakt og redusert 

tilbud i svangerskapsomsorgen. Oppdal 

kommune blir ikke i stand til å overholde 

sine plikter i tråd med signert 

samarbeidsavtale med St.Olavs Hospital.                                                                                                                                      

Høy risiko for at de jordmødrene som 

allerede jobber i jordmortjenesten sier opp 

sin stilling og flytter ut av kommunen da 

belastningen over år har vært stor. Risikoen 

er reell og kommunisert tydelig til 

nærmeste leder.

Ubesatt jordmorvakt fører til økt belastning 

på kommunal legevakt.

Redusert tjenestetilbud kommunal 

svangerskaps – og barselomsorg, 

tjenesteforskyvning og økt belastning på 

helsesykepleiere.

Ingen 315 000 315 000 315 000 315 000 0 Liten 0 Liten

Hjemmetjene

sten

1 Økt bemanning på 

natt ved 

hjemmesykepleien

Helse og omsorgsplan Det er gjennomført en risiko og sårbarhetsanalyse (ROS) 22.10.22 og 08.03.23 i forbindelse 

med møte med alle nattevakter ved hjemmesykepleien. Det er per i dag 1 sykepleier på natt 

som dekker hele Oppdal kommune. I tillegg er denne sykepleieren nattansvarlig sykepleier ved 

Boas og boligene for psykisk utviklingshemmede. Dette vil si at sykepleier i tillegg til faste 

oppdrag har ansvar for 158 trygghetsalarmer, 49 brukere ved Boas og 12 brukere i boliger for 

psykisk utviklingshemmende. Det er ett økende antall brukere innen rus og psykisk helse som 

tjenesten har ansvar for på natt. ROS analyse viser at ansattes sikkerhet ikke er ivaretatt noe 

som er alvorlig. Andre nødetater vil i slike tilfeller ikke utføre slike oppdrag alene.Tiltaket vil 

være å sette inn en nattevakt til i tjenesten (helsefagarbeider), dette for å unngå/redusere 

sjansen for alvorlige voldshendelser. Viser til arbeidsmiljøloven § 4.1 punkt 3 angående risiko 

knyttet til alenearbeid. Ansatte frykter for egen sikkerhet.

Nei AML § 4.1 punkt 3: Det skal vurderes 

om det er særlig risiko knyttet til 

alenearbeid i virksomheten. Tiltak som 

er nødvendig for å forebygge og 

redusere eventuell risiko ved 

alenearbeid skal iverksettes, slik at 

lovens krav til et fullt forsvarlig 

arbeidsmiljø ivaretas.

Hjemmetjenesten har per i dag 9 nattevakter 

fordelt på hjemmesykepleien, boas og 

boliger. På grunn av brannforskriften og 

vedtak etter helse og omsorgstjenesteloven 

kan ikke disse benyttes i stedet for dette 

tiltaket. 

Det psykososiale arbeidsmiljøet blir ikke 

forskriftsmessig ivaretatt, vanskelig å 

rekruttere ansatte og vikarer pga utrygghet, 

pasientsikkerheten trues. 

1 625 000 1 625 000 1 625 000 1 625 000 Liten Liten

Hjemmetjene

sten

2 Økt bemanning på 

dag og kveld ved 

Boas

Helse- og omsorgsplan Beboerne i Boas er eldre og har dårligere helsetilstand og har behov for mer stell og pleie. 

Omsorgsnivåer har forflyttet seg fra OHS til Boas. OHS har mindre kapasitet slik at 

omsorgstrappen vanskelig lar deg gjennomføre. Det er behov for økt kapasitet på dag og 

kveldstid i tjenesten. Dette for å frigjøre sykepleier til sykepleiefaglige oppgaver. Dette behovet 

er økende da beboere har mer sammensatt sykdomsbilde enn tidligere pga av økende alder. 

Bemanningen er ikke økt siden nye Boas sto ferdig i 2014, da var beboere mer selvstendig og 

trengte mindre sykepleiefaglig hjelp. Tiltaket vil være å sette inn en helsefagarbeider som 

avlaster sykepleier på dag og kveldstid på hverdager, altså 5 dager per uke. 

Nei Sikre faglig forsvarlig stell , omsorg og 

behandling når det er behov.  jfr helse 

og omsorgsloven, kvalitetsforskriften.

Om det opprettes flere sykehjemsplasser vil 

tjenesten blir mer tilpasset opprinnlig plan 

for drift av Boas. 

Den faglige kvaliteten på lovpålagt 

helsehjelp vil ikke være tilfredstillende etter 

dagens krav ut fra behov og vedtak etter 

helse og omsorgstjenesteloven. Høy 

turnover og stor arbeidsbelastning blant 

ansatte fører blant annet til høyt 

sykefravær. 

1 555 000 1 555 000 1 555 000 1 555 000 Liten Liten

Hjemmetjene

sten

3 Ettermiddagstilbud 

for personer med 

demens

Helse- og 

omsorgsplan;Omsorgsutredni

ng 2022;

Utvidelse av dagtilbudet for personer med demens med et tilbud på ettermiddagen. Det er fullt 

på dagtilbudet og flere på venteliste. Ettermiddagstilbud vil gi god avlasting for slitne 

pårørende, som står i en krevende omsorgssituasjon døgnet rundt, og aleneboende personer 

med demens som kjenner seg ensom og er utrygge hjemme. Flere pårørende og brukere har 

meldt interesse/behov om det blir et ettermiddagstilbud - 6 timer daglig 2 dager i uken. 67,6% 

stilling med helsefag kompetanse. 

Tilbudet skal aktivisere og stimulere, gi 

gode opplevelser og meningsfylte 

hverdager. Det vil samtidig avlaste de 

nærmeste for omsorgsoppgaver, og 

bidra til at familie og ektefelle kan klare 

å stå i en krevende omsorgssituasjon, 

og at personer med demens kan bo i 

egen bolig lengre. Dette kan 

redusere/utsette behovet for 

avlastning ved OHS og behov for 

langtidsplass ved 

Boas/Sanatellturnet/OHS. 

Ingen Brukere får tidligere behov for heldøgns 

tjenester/avlastning/langtidsplass. Stor 

slitasje på pårørende som kan medføre 

sykdom og behov for helsetjenester, 

dermed må også bruker få ett høyere 

omsorgsnivå. 

490 000 490 000 490 000 490 000

Hjemmetjene

sten

4 Utvidelse av 

hukommelsesteam

Helse- og 

omsorgsplan;Omsorgsutredni

ng 2022;

Hukommelsesteamet ble etablert i 2013 med en 40% stillingsressurs. Teamets oppgave er å 

bidra til utredning og oppfølgning av personer med demens. Antall henvendelser har økt 

betraktelig fra 2013 til 2022.Det er behov for og øke stillingsressursen med en 40% stilling.

Det er viktig at personer med demens 

får stilt sin diagnose tidligst mulig, for å 

kunne gi rett behandling og omsorg slik 

at de kan bo lengst mulig i eget hjem. 

Økes ikke kapasiteten i 

hukommelsesteamet vil mange 

brukere få behov for 

heldøgnsomsorgsbolig tidligere, noe 

som gir betydelig høyere kostnader for 

kommunen.

Alternative løsningsmuligheter er å frigjøre 

demens sykepleiere fra andre oppgaver. Det 

har vært prøvd, men da har det godt utover 

andre arbeidsoppgaver som ikke har blitt 

gjennomført.

275 000 275 000 275 000 275 000

Høgmo og 

Pikhaugen 

barnehager

1 Bedre bemanning 

rundt ettåringen

Kommuneplanens 

samfunnsdel; Livskvalitet for 

barn og unge

Barn som er født til og med november har rett på barnehageplass den måneden de fyller ett 

år. Dette har gitt en stor økning av ettåringer i barnehagene, og endret gruppestrukturen. En 

småbarnsavdeling kan gjerne bestå av 12 – 14 ettåringer. Det er stor forskjell fra få år tilbake 

der de eldste på småbarnsavdelingene fylte tre år siste året de gikk der. Ettåringens behov for 

hjelp og nærhet fra en voksenperson er forskjellig fra to- og treåringenes behov. 

“Livskvalitet for barn og unge” er et mål i økonomiplanens samfunnsdel for Oppdal kommune. 

Det er ønskelig å drive barnehager i kommunen med høy kvalitet. Høy kvalitet likestilles gjerne 

med høy kompetanse. God barnehagefaglig kompetanse er viktig, men ikke nok for at 

kvaliteten skal være god. I barnehagen trengs også nok varme hender. 

Kvalitet for ettåringer er å kunne oppleve forutsigbarhet, stabile og trygge omgivelser når de 

starter i barnehagen. Det kreves nok voksenressurs som kan skape den gode relasjonen til hver 

enkelt ettåring (Jfr. “trygghetssirkelen”). 

Det er to grunnleggende behov for et hvert barn angående tilknytning og utvikling: 

Behovet for beskyttelse og omsorg 

Behovet for å undersøke og mestre verden 

Bemanningsnormen for barnehagene som kom i 2018, lovfestet en bemanning på tre småbarn 

pr voksen. I de kommunale barnehagene i Oppdal har man fulgt en slik norm siden 90-tallet. 

Bemanningsnormen som den er i dag, gjelder ikke for hele dagen. Noe som i praksis vil si at 

barnehagene bare har denne bemanningen 3-4 timer daglig.  

For å imøtekomme ettåringenes behov for stabile voksenpersoner der det skal knyttes nære, 

gode relasjoner, bør vi ha en voksentetthet på 1 voksen pr 2,5 barn – dvs 4 hele stillinger på 10 

ettåringer. 

Jfr punkt 7 under omsorgsdelen: Det 

må sikres tilstrekkelig bemanning og 

kompetanse i oppvekstsektoren for å 

ivareta barns behov. Småbarns 

tilknytningsbehov er viktig å få dekket, 

for at barna skal trygges og kunne 

utvikle seg på en god måte. Tilknytning 

og utforskning er nært knyttet til 

hverandre. Med stabile, nære 

voksenpersoner bygges det gode 

relasjoner. 

For å imøtekomme ettåringenes behov for 

stabile voksenpersoner der det skal knyttes 

nære, gode relasjoner, bør vi ha en 

voksentetthet på 1 voksen pr 2,5 barn – dvs 

4 hele stillinger på 10 ettåringer. 

liten 823 500 823 500 823 500 823 500 Liten Liten



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Høgmo og 

Pikhaugen 

barnehager

2 Økt 

grunnbemanning i 

barnehagene

Kommuneplanens 

samfunnsdel "Livskvalitet for 

barn og unge"

“Med få ansatte til stede i barnehagen, er det vanskelig å oppfylle intensjonen i 

barnehageloven om at alle skal være sikret et godt psykososialt miljø”, skriver Berit Bae i en 

fagartikkel (se linken under). 

https://www.utdanningsforbundet.no/medlemsgrupper/barnehage/barnehagedagen/barneha

gedagen-2023-liten-og-stor/bemanning-og-manglende-hensyn-til-barns-beste/ 

Jfr punkt 7 under omsorgsdelen: Det 

må sikres tilstrekkelig bemanning og 

kompetanse i oppvekstsektoren for å 

ivareta barns behov. Småbarns 

tilknytningsbehov er viktig å få dekket, 

for at barna skal trygges og kunne 

utvikle seg på en god måte. Tilknytning 

og utforskning er nært knyttet til 

hverandre. Med stabile, nære 

voksenpersoner bygges det gode 

relasjoner. 

For å sikre et godt psykososialt miljø i 

barnehagene, må det være tilstrekkelig 

bemanning som kan imøtekomme barna 

som går der. Foreslår 4 personale pr 20 barn 

over tre år.

liten 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 Liten Liten

Høgmo og 

Pikhaugen 

barnehager

3 Kjøkkenressurs i 

barnehagene

Kommuneplanens 

samfunnsdel;Helse- og 

omsorgsplan;

Kravet til matservering i barnehagen har endret seg. De aller fleste barn fra ett til seks år, er i 

barnehage i Oppdal. Barna spiser tre måltider fem dager i uka i barnehagen. Dette betyr at det 

må serveres mat som tilberedes med god kvalitet, og som er sunn og ernæringsrik.  

Det stilles store krav fra mattilsynet om hvordan maten i barnehagene skal oppbevares og 

tilberedes. Det stilles krav om utforming av kjøkken og utstyr som enhver må vite om ved 

tilbereding av måltidene i barnehagen. 

Rammeplan for barnehagen (2017), forskrift til barnehageloven, gir også klare signaler om 

hvor viktig måltidene i barnehagene er. 

“Måltider og matlaging i barnehagen skal gi barna et grunnlag for å utvikle matglede og sunne 

helsevaner”. 

I Høgmo og Pikhaugen har vi tatt tiden det tar gjennom ei hel uke, på matlaging, opprydding, 

renhold, bestilling av matvarer og avlesing av temperaturer hver morgen. Dette viser at tiden 

som brukes er langt over de tildelte ressurser som finnes pr i dag. Med de forholdene som er 

på kjøkken i Høgmo og Pikhaugen, brukes det ca 24 timer pr uke. Disse timene blir tatt av 

grunnbemanningen som skal være rundt barna. Dette tilsvarer 64 % stilling. 

Punkt 7 under omsorgsdelen sier at det 

må sikres tilstrekkelig bemanning og 

kompetanse i oppvekstsektoren for å 

ivareta barns behov. Ekstra 

personalressurs for kjøkkenoppgaver i 

barnehagene vil bidra til en mer stabil 

grunnbemanning som er nær barna. 

Pr. i dag har vi satt av 10 % stilling som blir 

dekket gjennom foreldrebetalingen. Det er 

behov for ytterligere 50 % stilling for å dekke 

bestilling av matvarer, mottak, 

mattilberedning, opprydding i etterkant av 

alle måltidene og renhold av kjølelager, 

skuffer og skap. 

liten 402 000 402 000 402 000 402 000 Liten Liten

Kirkelig 

fellesråd

1 Organist økning i 

stilling fra 70-90%.

Økt arbeidsmengde. Utvidet ansvar med deltagelse i barnekor som er et trosopplæringstiltak. 

Dette er utviklende for menighetsvekst. Økt fokus på større prioritering av arbeid med barn og 

ungdom. Dette skaper større fellesskap og samhold.

Større frafall blant barn og ungdom i 

menighetssammenheng. Oppnår ikke å få 

med barn og unge i kirkelig arbeid. Musikk 

og trivsel er bærekraftige ressurser som må 

prioriteres.

102 000 106 000 110 000 114 000

Kirkelig 

fellesråd

2 BarneCredo 20% 

fast stilling som 

kordirigent i 

barnekoret.

Fast stilling som barnekordirigent som i første omgang dekker aldersgruppen 3-8 år. Dette er 

et etterspurt tiltak som involverer barna og deres familier i en positiv aktivitet.

111 000 115 000 119 000 124 000

Kirkelig 

fellesråd

3 Trosopplærer/meni

ghetspedagog 

økning i stilling fra 

70-80%.

Økt arbeidsmengde. Utvidet ansvar med deltagelse i barnekor som er et trosopplæringstiltak. 

Dette er utviklende for menighetsvekst. Økt fokus på større prioritering av arbeid med barn og 

ungdom. Dette skaper større fellesskap og samhold. En trosopplærer har et stort ansvar for å 

inkludere, engasjere og skape en trygghet for barn/ungdom.

Større frafall blant barn og ungdom i 

menighetssammenheng. Oppnår ikke å få 

med barn og unge i kirkelig arbeid.  trivsel 

er bærekraftige ressurser som må 

prioriteres. 

56 000 58 000 60 000 63 000

Kirkelig 

fellesråd

4 Menighetssekretær 

økning i stilling fra 

50-70%

Økt arbeidsmengde. Tilgjengelighet for publikum, innkreving av festeavgifter og 

gravplassadministrasjon.

Mindre tilgjengelighet i forhold til service 

for publikum og tapte inntekter på 

festeavgifter

124 000 129 000 134 000 139 000

Midtbygda 

oppvekstsent

er

1 Digitale 

skjermer/tavler i 

skolen

Digitaliseringsstrategi; Skolene har i de siste 6 årene tatt store grep internt i digitaliseringen innenfor egne 

budsjettrammer for å tilpasse seg de krav som stilles. Dette er gjort gjennom å få kostnadene 

over fra investering til drift ved at utstyr leases og man har gått mer og mer over på lisensierte 

produkt fremfor kjøp av materiell. Dette gjør at man har jevne kostnader pr år og man sikrer at 

utstyret hele tiden er relativt nytt og brukervennlig. Skolene har gjennom denne omstillingen 

sikret at elever og ansatte i Oppdalskolen er godt stilt ift den utviklingen som nå pågår. Ny 

læreplan ble innført fra og med skoleåret 2020/21. Andre kommuner har i denne 

sammenhengen måtte investere store summer i opplæring og utstyr for å møte nye krav. 

Dette slipper man i Oppdal da skolene selv har løst dette så langt man klarer innenfor egne 

rammer. For å kunne utnytte de mulighetene og kunne drive en fullverdig undervisning i 2023 

er man avhengig av digitale skjerm/tavleløsninger. Oppdalskolen har gjennom nye skolebygg 

hatt muligheten til å fornye dette i de sammenhengene det har skjedd. Men nå merkes det at 

de fleste skjermer og tavler må fornyes pga alder/slitasje og at dette er en betydelig kostnad. 

Kostnad ved kjøp av slike skjermer ligger på mellom 40-80.000,- pr enhet avhengig av type og 

størrelse. For å sikre at man kan skifte ut skjermer i takt med utviklingen og slitasje er det 

ønskelig med leasing fremfor kjøp. Skolene har gjennom sine prioriteringer klart å ta det meste 

av digitaliseringen innenfor egne enheter. Men denne kostnaden er det ikke mulig å ta og det 

haster med å gjøre noe før dette går utover elevenes læringstilbud. Det er beregnet 1 enhet år 

basisklasserom ved alle skolene og en månedlig leasingsum på 1000,- pr enhet.

Vi er avhengig av dette tiltaket for å 

kunne utfylle de kravene som ligger i ny 

læreplan. 

Det er å enten flytte dette over på 

investering, noe som medfører at man må ha 

dette på investering med jevne mellomrom. 

Nytt digitalt utstyr 

erstatter eldre digitalt 

utstyr. Heldigvis kan 

mye av det eldre 

utstyret leveres til 

resirkulering.

84 000 84 000 84 000 84 000 Liten Liten

Midtbygda 

oppvekstsent

er

2 Styrking av 

bemanning rundt 

ett-åringen i 

barnehage

Kommuneplanens 

samfunnsdel;

Barn som er født til og med november har rett på barnehageplass den måneden de fyller ett 

år. Dette har gitt en stor økning av ettåringer i barnehagene, og endret gruppestrukturen. En 

småbarnsavdeling kan gjerne bestå av 12 – 14 ettåringer. Det er stor forskjell fra få år tilbake 

der de eldste på småbarnsavdelingene fylte tre år siste året de gikk der. Ettåringens behov for 

hjelp og nærhet fra en voksenperson er forskjellig fra to- og treåringenes behov. 

Det er satt inn et massivt trykk fra stat og fylke i forhold til kartlegginger av barns ferdigheter, 

bedring av systemene for tverrfaglig samarbeid rundt barn, og i forhold til tidlig innsats når det 

gjelder sårbare/utsatte barn. I et helhetlig perspektiv med barnets beste som fokus, er det ut 

fra en faglig vurdering det arbeidet som utføres i barnehagen allerede fra oppstarten i 

ettårsalderen, som er den viktigste innsatsen for en positiv utvikling.  

Livskvalitet er et fokusområde for Oppdal kommune, der folkehelse og omsorg er kritiske 

suksessfaktorer for at innbyggere skal kunne oppleve kvalitet. 

Kvalitet for ettåringer er å kunne oppleve forutsigbarhet, stabile og trygge omgivelser når de 

starter i barnehagen. Det kreves nok voksenressurs som kan skape den gode relasjonen til hver 

enkelt ettåring (Jfr. “trygghetssirkelen”). 

Det er to grunnleggende behov for et hvert barn angående tilknytning og utvikling: 

Behovet for beskyttelse og omsorg 

Behovet for å undersøke og mestre verden 

Bemanningsnormen for barnehagene som kom i 2018, lovfestet en bemanning på tre småbarn 

pr voksen. I de kommunale barnehagene i Oppdal har man fulgt en slik norm siden 90-tallet.  

For å imøtekomme ettåringenes behov for stabile voksenpersoner der det skal knyttes nære, 

gode relasjoner, bør vi ha en voksentetthet på 1 voksen pr 2,5 barn – dvs 4 hele stillinger på 10 

ettåringer. 

Dette gir følgende økonomiske utspill: 

Ved småbarnsavdeling med 9 plasser vil denne endringen utgjøre økt årsverk på 60 % i 

grunnbemanningen. Ved småbarnsavdeling med 12 plasser vil det utgjøre økt årsverk på 80 %. 

Forutsatt at småbarnsavdelingene er fylt med ettåringer vil nytt tiltak utgjøre (utregnet på 

grunnlag av en fagarbeiderlønn i full ansiennitet): 

Tiltaket vil gi bedre livsmestring og 

tryggere oppvekstvilkår for 1-åringene 

ved oppstart i barnehagen.

Reduksjon av styrkingen vil gi noe effekt, 

men ikke full effekt.

ingen større betydning 599 000 599 000 599 000 599 000 Liten Liten



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Midtbygda 

oppvekstsent

er

3 SFO-elever med 

særskilte behov

Kommuneplanens 

samfunnsdel;

Barneskolene i Oppdal ser et behov for ekstra ressurs i SFO i forhold til barn med særskilte 

behov. Elever med store enkeltvedtak går svært ofte på SFO. Disse elevene har behov for en-til-

en oppfølging også her. Dette krever flere voksne i tillegg til bemanningsnormen som vi 

forholder oss til. 

Kommunen plikter å ha et SFO-tilbud til slike elever. I tillegg har elever på 5.-7.trinn med 

særskilte behov, krav på gratis SFO. Da blir behovet for bemanning enda større, da dette 

tilbudet blir noe på siden av å delta i den ordinære SFO-gruppa hele ettermiddagen. Slik det er i 

dag har disse elevene ingen ekstra støtte i SFO og man må dermed bruke ressursen som skulle 

vært brukt på andre elever for å løse dette, noe som fører til en generell redusert bemanning. 

For Midtbygda er det behov for en ekstra oppdekning 2 timer pr dag, samt hele dager ifm 

ferier. Tilsammen ca 20% stilling. 

Vil sikre at elever med særskilte behov 

får tryggere oppvekstvilkår og bedre 

livsmestring.

Reduksjon av tiltaket vil gi redusert effekt 

tilsvarende evt reduksjon.

Ingen 124 000 124 000 124 000 124 000 Liten Liten

Midtbygda 

oppvekstsent

er

6 Skysskostnader 

oppvekstsentrene

Kommuneplanens 

samfunnsdel;Folkehelseplan;

Oppvekstsentrene har i flere år hatt kostnader knyttet til aktiviteter som er lokalisert andre 

steder. Det er svømmeundervisning, kulturtilbud og faglige ekskursjoner. Mye av dette er 

lokalisert i sentrum og sentrene får dermed en ekstra kostnad til skyss som ikke skoler og 

barnehager i sentrum må ta. Dette er ikke hensyntatt i noen modeller i Oppdal. Det er en lik 

fordeling av ressurser uten at slike kostnader er hensyntatt. Dette gir da en skjevfordeling ift de 

faktiske utgiftene man må ta. Tidligere har man tatt dette innenfor eksisterende rammer da 

man har hatt muligheten til det. Men gjennom flere runder med innsparinger, økte kostander 

på andre områder og en økning i barnetall begynner denne kostnaden å bli så stor at det er 

vanskelig å dekke den inn innenfor ordinære rammer. Hadde denne kostnaden vært likt fordelt 

og alle måtte ta den innenfor egne rammer hadde det vært en ting. Men her er det en tydelig 

geografisk forskjell som gjør at den rammer de barna som går på oppvekstsentrene og som må 

til sentrum for å få tilbudet. Alternativet er å redusere tilbudet for barna i kretsene, noe som vil 

gi en forskjellsbehandling mellom barn i ulike kretser. Dette vil også kunne være lovstridig da 

noen av tilbudene er pålagt skolene. 

Vi ønsker derfor å få på plass dette som et fast punkt som kompenseres enten i skole og 

barnehagemodellene, eller som et fast årlig beløp som bevilges oppvekstsentrene. 

Skoleåret 2022/23 har man følgende antall barn hos oss:

Midtbygda: 102 elever skole, 59 barn barnehage

Utregningseksempel er at sentrene i dag betaler ca 1500,- eks mva pr gang tur/retur for å leie 

inn en buss. 

Midtbygda: 30 uker â 1.500,- = 45.000,- eks mva

Dette dekker da kun svømmekjøring og ikke andre ekskursjoner. Man samkjører da det man 

kan ift å dekke det man skal. 

Dette tiltaket sikrer at skolene følger 

opp lovpålagte krav om 

svømmeferdigheter, kulturelle 

opplevelser mm som er forankret i 

læreplanen.

Redusere antall svømmeopplæringstimer, 

mindre alternativ aktivitet utenfor skolen

Liten 45 000 45 000 45 000 45 000 Liten Liten

NAV 1 Økt bemanning i 

NAV

Partnerskapet NAV Økt kommunal bemanning i NAV. NAV Oppdal og Rennebu er NAV enheten i Trøndelag med 

lavest kommunalbemanning. Vi har fra år 2021 mottatt tilskuddsmidler fra Statsforvalteren til 

ett ekstra årsverk for oppfølging av ungdom som står utenfor arbeid og utdanning. Vi ser gode 

resultater av arbeidet og ønsker å videreføre dette. Vi kan kanskje få tilskuddsmidler til og med 

år 2024.  

Nei Tiltaket vil hjelpe flere ungdom i å 

fullføre utdanning, komme over i 

arbeid, følge opp behandling, bo og 

leve gode liv i Oppdal. Tiltaket vil 

redusere utbetalingen av offentlige 

livsoppholdsytelser og etterspørselen 

etter helsehjelp eller annen oppfølging. 

I kommunebrevet til landets 

kommuner er oppfølging av ungdom et 

prioritert område.  

Vi har søkt Statsforvalteren om nye 

tilskuddsmidler fra og med år 2023. 

Forventer svar på søknaden i løpet av mars år 

2023. Helt eller delvis finansiering innenfor 

egen ramme kan være mulig. 

Flere i utenforskap Flere i arbeid som er 

avgjørende for at vi skal 

kunne opprettholde 

våre velferdsordninger. 

700 000 718 000 736 000 0 0 0 0

Oppdal 

helsesenter

1 Økning 

grunnbemanning 

sykehjemsavdelinge

r

Kommuneplanens 

samfunnsdel;Helse- og 

omsorgsplan; 

Samhandlingsreformen

Øke grunnbemanning med kveldsvakt på en avdeling 1,4 årsverk (kr. 1.184.000), og økning 

dagvakt på begge avdelinger 1,5 årsverk (kr. 1.014.000). Tilsammen 2,9 årsverk, der kveldsvakt 

er abolutt mest preserende. Tiltaket ble opprinnelig tatt inn i Handlingsplan 2020-2023, men 

tatt ut igjen i forbindelse med budsjettbehandling. Oppdal helsesenter har stor økning av 

behandlings-, observasjons- og pleietrengende pasienter. Dette skyldes demografi og 

kapasitetsutfordring innen heldøgns omsorg, innføring av Samhandlingsreformen og innføring 

av øyeblikkelig hjelp-døgn-tilbud. Pasientene har flere, samtidige sykdomstilstander som gjør 

utredning og behandling betydelig mer kompleks. Flere medisinteknisk avanserte prosedyrer 

skal håndteres korrekt, i tillegg til- eller i kombinasjon med demensutfordringer og/eller 

utagerende adferd. Flere og yngre personer med demens krever forsterket skjerming i 

enkelttilfeller, dette krever øremerket bemanning da pasientene ikke kan overlates til seg selv. 

Mange pasienter trenger to ansatte i stell. OHS har 10 vedtak om helsehjelp uten 

samtykkekompetanse, dette krever tid, kompetanse og særlig tillitsskapende tiltak fra ansattes 

side. 85,7% av pasientene har omfattende behov jfr Kommunebarometeret. Det meldes 

mange avvik både på fall og utagering/vold mot ansatte og medpasienter, tildels med 

påfølgende skader og sykefravær.

Nei Samhandlingsreformen forutsetter 

kapasitet og fleksibilitet til å yte 

helsestjenester i egen kommune. 

Ansatte og pasienter skal oppleve 

forsvarlighet ved arbeid- og  opphold i 

institusjonen jfr. AML §4.1 (2) og helse- 

og omsorgstjenesteloven §4-1.

Gjennomførte og pågående tiltak: Dobling av 

antall plasser på skjermet enhet for å 

redusere uro,  adferdsutfordringer og bruk av 

tvang (fra 10 til 20 plasser). Endret 

organisering og inndeling i mindre fløyer. 

Ombygging av vegger og dører for å redusere 

uønsket stimuli. Kontinuerlig 

kompetanseøkning og faglig oppdatering for 

ansatte i medisinteksinsk utstyr og faglige 

prosedyrer, i tillegg til tiltak som kanskje kan 

forebygge eller redusere uro og 

adferdsutfordringer. Det leies inn ekstra 

bemanning i perioder for å sikre faglig 

forsvarlighet, og det arbeides med 

heltidskultur.

Det er utført ROS-analyse som beskriver 

potensielt alvorlige konsekvenser for 

pasientsikkerhet og arbeidshelse.

Ingen 2 198 000 2 198 000 2 198 000 2 198 000 0 Liten 0 Liten

Oppdal 

helsesenter

2 Kreftsykepleier 40% Kommuneplanens 

samfunnsdel;Helse- og 

omsorgsplan;Kommunal 

kreftplan;

Økning av ressurs kreftsykepleier med 40%, slik at den totalt blir på 100%.  20% stilling som 

kreftsykepleier ble opprettet i 2008, og er senere økt til 60%. Det er i hovedsak hjemmeboende 

som får oppfølging av kreftsykepleier. Antall pasienter og pårørende med behov for 

kreftsykepleier har økt. Ikke alle pasienter med kreft har behov- eller ønske om kontakt med 

kreftsykepleier, men de som trenger det har stort behov for oppfølging. Antall senger på 

kreftavdelinger er redusert, og tiden på sykehus/poliklinikk er kort.  Observasjon, bivirkning og 

tanker kommer når pasienter og pårørende kommer hjem. Flere behandlinger krever 

oppfølging av bivirkninger hjemme, dette har kreftsykepleier spesialkompetanse til å håndtere.

Det er økning i antall poliklinisk behandling på sykehuset, med til dels avansert medisinsk 

behandling i hjemmet 46 timer etterpå, hverdag og helg. Krever egen prosedyre utført av 

kreftsykepleier som godkjent personale. Lite tid til administrative oppgaver og fagutvikling som 

revisjon og oppfølging av kreftplan og andre sentrale planer, i tillegg til omfattende og økende 

dokumentasjonsarbeid i fagprogram.

Nei Bistand, undervisning og veiledning til 

helsepersonell, koordinering mellom 

sykehus og kommunale helsetjenester 

og kontakt med fastleger jfr. St.mld 26, 

fremtiden primærhelsetjeneste - 

nærhet og helhet.                       Økning 

av kreftsykepleieressurs vil bidra til 

bærekraftig omsorgstjeneste gjennom 

kvalitet og kontinuitet, og at pasienter 

kan bo hjemme så lenge som mulig. 

Det påløper flere oppgaver i 

forbindelse med nytt pakkeforløp for 

kreftpasienter (Pakkeforløp hjem), der 

det skal være periodisk oppfølging av 

alle kreftpasienter i kommunen.

Ingen Mer oppfølgingsansvar faller på fastleger, 

hjemmetjeneste og helse- og familie.

Ingen 315 000 315 000 315 000 315 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Oppdal 

kulturhus KF

1 Økt ramme til 

kulturhuset 

Kulturhuset har levert aktivitet 

og tilbud til lokalbefolkning og 

tilreisende gjennom 16 år. 

Våre ulike avdelinger og det 

mangfold av arrangement og 

tilbud vi har, har bidratt til å 

øke attraksjonskraften Oppdal 

har som bosted, arbeidssted 

og reisemål.

Den årlige rammen vi mottar 

har blitt brukt så fleksibelt det 

lar seg gjøre og vi har bl.a. 

prioritert å gi ekstra støtte 

både til kulturskolen, 

biblioteket og museet for å 

ivareta de oppgaver og 

tjenester de skal yte. På 

museet har vi i tillegg initiert 

og bekostet 

brannvarslingsanlegg samt en 

oppgradering av det elektriske 

anlegget. Dette har gått på 

bekostning av andre 

avdelinger, men vi har fått det 

til å gå rundt. 

Vi ser at vi har kapasitetsutfordringer knyttet til administrative oppgaver, bl.a som en følge av 

økte krav til digitalisering, administrative rutiner, kontrollfunksjoner mv. Vi har behov for økt 

innsats på salg- og markedsføring samt på personalarbeid. I tillegg trenger vi personell til å 

dekke opp teknisk ansvar utenom vanlig åpningstid samt til å erstatte  pensjoniststiling i 

badeanlegget.

Det har i løpet av de 16 årene kulturhuset har vært i drift, aldri vært gjort justeringer på 

rammen på bakgrunn av justeringer av personalressursen. Nå er tiden inne for å få til dette, og 

vi ber kommunestyret om å bidra til dette.  

Den stramme bemaningssituasjonen 

medfører stor arbeidsbelastning på 

utvalgte ansatte. Dette er ikke bærekraftig 

på lang sikt. Det øker risikoen for lange 

sykemeldinger, noe vi allerede har opplevd. 

600 000 600 000 600 000 600 000

Oppdal 

kulturhus

2 Økt driftsramme til 

Oppdalsmuseet

Oppdal kulturhus overtok 

driftsansvaret for 

Oppdalsmuseet fra 1. januar 

2015. Museet består av 35 

bygninger og nærmere 5.000 

gjenstander. Tre av 

bygningene er fredete bygg. 

Museet er en viktig institusjon 

og identitetsfaktor i ei bygd 

som Oppdal.

Siden vi tok over har vi fått på 

plass styringsverktøy og 

systematisert arbeidet. Vi har 

utarbeidet detaljerte 

tiltakslister knyttet til alle 

bygninger. Vi har også tatt de 

økonomiske løftene for å få på 

plass brannvarslingsanlegg 

samt en oppgradering av det 

elektriske anlegget. Det er 

laget planer på mål- og 

strategi, arealdisposisjon og 

flere nye prosjekter, bl.a. i 

samarbeid med frivillige 

grupperinger. For å få til dette 

har kulturhuset omdisponert 

midler og lagt til ett årsverk.

Vi ser at vi har en stor jobb med samlingsforvaltning knyttet til bygninger og gjenstander. Dette 

er omfattende og viktig arbeide, underlagt tydelige krav og retningslinjer fra overordna 

instanser innen museal virksomhet. Det er en dokumentasjonsjobb særlig på vegne av 

fremtidige generasjoner som må gjøres, og det haster mtp de som kan bidra med informasjon.  

Kulturhuset kan ikke alene og uten å få tilført midler ta ansvaret for dette viktige kulturminne-

vernet. Vi trenger økonomisk støtte samlingsforvaltningen på Oppdalsmuseet

Kulturhuset 

har allerede 

investert i 

digitale 

løsninger på 

dette 

området. Vi 

benytter oss 

av 

kvalitetssikrin

gssystemet 

Spectrum, 

registreringss

ystemet 

Primus og 

legger 

informasjon 

ut på 

nettsiden 

digitaltmuseu

m.no.

Etterslepet på registrering av nærmere 

5.000 gjenstander er enormt. Det haster å 

få gjennomført denne dokumentasjonen, 

særlig mtp de som kan bidra med 

informasjon.  

Vi risikerer at verdifult informasjon går tapt.

600 000 600 000 600 000 600 000

Oppdal 

ungdomsskol

e

1 Nye digitale 

skjermer

Vedtak i kommunestyret / 

gjeldende 

budsjett/handlingsplan;

Beskrivelse av tiltaket. 

For å få god kvalitet i undervisningen er vi avhengig av å ha digitale skjermer i alle klasserom. 

Skolen har i dag 20 smartboard-tavler og projektorer. Nye projektorer og pærer er blitt så 

kostbart at det lønner seg å lease nye skjermer som ikke trenger projektor. Pga begrenset 

levetid må vi bytte ut alle skjermene på skolen innen kort tid. 

Digitale skjermer er i dag et nødvendig læremiddel for å nå målene i fagfornyelsen. 

Alternativ løsningsmulighet er projektor med whiteboard-tavle, men kostnaden på dette er 

omtrent lik kostnaden på nye digitale skjermer. 

Driftsutgift. Leasing: 1000,- pr skjerm pr måned. 240 000,- pr år i 4 år.

Det er viktig med tanke på dagens 

pedagogikk. Skolen har brukt digitale 

skjermer i 10 år.

Beskrevet ovenfor. Ikke aktuelt 240 000 240 000 240 000 240 000

Stab- og 

støttetjenest

er

1 Utvidelse av 

kommuneoverleger

essurs

Lov om folkehelsearbeid § 27 

og pågående arbeid om 

kommunens fastlege- og 

legevaktsordning

Utvidelse av kommuneoverlegeressurs med 40 % stilling slik at denne blir på 80 % stilling 

kommuneoverlege

Tiltaket vil bidra til en samlet styrking 

av kvalitets- og kompetansearbeid i 

legeordningen, kvalitets i kommunens 

akuttmedisinske beredskap, 

smittevernarbeid samt ivareta kvalitet i 

kommunens samlede helsetjeneste

Det vurderes at det ikke er andre alternative 

løsninger

Kommunen vil ikke klare å rekruttere ny 

kommuneoverlege. Kommunen vil ikke 

innfri krav om samfunnsmedisinsk 

kompetanse i kommunen.

                500 000 500 000 500 000 500 000

Stab- og 

støttetjenest

er

1 Avvikling av avtale 

om kjøp av 

legevakttjenester 

fra private 

legesenter

Oppdal kommune kompenserer i dag fastlegene for å organisere og drifte legevakt. Dette 

ansvaret vil Oppdal kommune ta over selv. (Ikke mva-pliktig)

-1 404 000 -1 404 000 -1 404 000

Stab- og 

støttetjenest

er

1 Styrking av legevakt 

med fast 

hjelpepersonell og 

ekstra vikarleger 

knyttet til ferie og 

helligdager

K-sak 22/116 Budsjettvedtak Opprettelse av fast hjelpepersonell i legevakt samt styrking av legevikar ble vedtatt å innføre 6 

uker pr år. 

            2 900 000 2 900 000 2 900 000 2 900 000

Stab og 

støttetjenest

er

1 Opprettelse av 2 

null-liste-hjemler 

for leger

Helse og 

omsorgstjenesteloven 

pålegger kommunene å gi 

fastlegetilbud til kommunens 

innbyggere. I dag står 650 

pasienter uten fastlege som 

følge av ledig hjemmel. I tillegg 

står samtlige nyankomne 

flyktninger uten fastlege som 

følge av at pasientlistene til 

kommunens fastleger er fulle.

Opprettelse av 2 ekstra legehjemler med 0-listeavtale. Ved oppstart vil ikke kommunen ha 

inntjening på o-liste hjemlene. Kommunen vil få inntekt av egenandeler og refusjoner fra Helfo 

samt basistilskudd basert på pasientkonsultasjoner og opparbeidet pasientliste etter hvert 

som disse opparbeides.  Inntekter er stipulert ut fra at vi har ca 300 innbyggere uten fastlege - 

dette vil gi kommunen 200 000 i basistilskudd ved at de får fastlege. videre er det stipulert 

kr.100 000 i egenandeler og refusjon. Det er usikkerhet knyttet til legenes inntekt som vil 

tilfalle kommunen.

Oppdal kommune må opprette  flere 

legehjemler for å ivareta kommunens 

ansvar for å kunne tilby fastlege til alle 

innbyggerne i kommunen.

Det vurderes at det ikke er andre alternative 

løsninger

Statsforvalteren kan pålegge kommunen 

opprettelse av flere hjemler. Kommunen 

innfrir i dag ikke sitt ansvar.

            2 800 000 2 800 000 2 800 000 2 800 000 -300 000 -300 000 -300 000 -300 000

Stab og 

støttetjenest

er

1 Vikarlegetjenester i 

ledige 

fastlegehjemler

Forskrift om fastlegeordningen 

§ 4. Helse og 

omsorgstjenesteloven § 3-1 og 

§ 3-2 første ledd. 

Innleie av vikar for ledige fastlegehjemler gjennom året. Oppdal kommune mottar 

basistilskudd for ledige hjemler med tilsammen 1500 pasienter x kr. 675 pr pasient. 

Egenandeler er stipuler til kr.100 000. Dersom Oppdal kommune har overtatt driften mottar 

kommunen basistilskudd for alle leger og vil ikke få dette som ekstra inntekt - se tiltak nr. 9

Tiltaket vil styrke kommunens ansvar 

for forsvarlige helsetjenester og 

akuttmedisinsk beredskap i kommunen 

jfr Helse- og omsorgstjenesteloven

Det vurderes at det ikke er andre alternative 

løsninger

Statsforvalteren vil motta flere avvik og 

gjennomføre tilsyn. Statsforvalteren vil 

kunne pålegge kommunen tiltak

            2 800 000 -1 112 000



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Stab- og 

støttetjenest

er

1 Overtakelse av 

hjelpepersonell 2 

legesenter

Lønn til ansatte hjelpepersonell  x 6 inkl. sosiale utgifter             3 600 000 3 600 000 3 600 000 3 600 000

Stab- og 

støttetjenest

er

1 Overtakelse drift av 

legekontor 8.2 

avtale

Oppdal legesenter og Auna legesenter leier i dag legekontorer av Oppdal kommune. Dersom 

Oppdal kommune overtar drift av legesentrene jfr 8.2-avtale vil leieinntektene fra sentrene 

bortfalle. Ved en 8.2 avtale vil basistilskuddet kunne tilfalle kommunen delvis eller i sin helhet 

avhengig av forhandling med legene. Det stipuleres med alt basistilskudd overføres til 

kommunen.

            1 600 000 1 600 000 1 600 000 1 600 000 -4 100 000 -4 100 000 -4 100 000 -4 100 000

Stab- og 

støttetjenest

er

1 Daglig leder for 

legekontor og 

legevakt

Kommunen pågående arbeid 

om styrking av legetjenesten 

og legevakt i Oppdal

Det forventes en kommunal overtakelse av legevakten smt fastlegekontor. Dette innebærer at 

Oppdal kommune overtar dagens ansatte ved legesenter samt hjelpepersonell i legevakt. I 

tillegg vil egen leder kunne administrere og organisere legevakt, samhandle og koordinere 

kommunikasjon med legevaktsentral og andre samhandlingsaktører. Egen ledelse vil kunne 

ivareta og organisere administrative oppgaver som i dag ivaretas av fastlegene.

Egen ledelse av legekontor vil styrke 

arbeidet med personell ansatt i 

legevakt og ved kommunalt drevet 

legekontor. Leder vil ha ansvar for å 

lede administrative oppgaver, 

kvalitetsarbeid og oppfølging av LIS1-

leger. Egen ledelse vil avlaste fastleger 

og legevaktsleger ved å redusere 

Ledelse av legekontor må utøves av annen 

kommunal leder/ansatt

Manglende ledelse av legekonto og 

legevakt - legene må utøve administrative 

oppgaver iutover legetjeneste

                800 000 800 000 800 000 800 000

Stab- og 

støttetjenest

er

2 Sett i Oppdal-

koordinator

Kommuneplan - tidlig innsats 

og forebygging. 

Oppvekstreformen - lovpålagt 

plan for kommunens 

forebyggende arbeid for å 

unngå at barn utsettes for 

omsorgssvikt eller utvikler 

atferdsproblemer

30 % koordinator som kan drifte og videreutvikle  Sett i Oppdal. Sektorovergripende arbeid for 

å sikre at vi samordner interne og eksterne tjenester som jobber forbyggende med barn og 

unge slik at alle får riktig hjelp til riktig tid. Ansvar for for Stafettloggen og 

samhandligsmodellen.

Nei, er 

allerede 

anskaffet

Bedre sammenhengende tjenester - 

styrke koordinering og samhandling 

mellom tjenster til barn og unge

Arbeidet må tas oppå andre oppgaver/ blir 

ikke utført. Kommunen kommer for sent inn 

med forebyggende tiltak og hjelp, noe som 

gir økte utgifter på lengre sikt.

Miste muligheter til å styrke flerfaglig 

forebyggende arbeid. Kommunen kommer 

for sent inn med forebyggende tiltak og 

hjelp, noe som gir økte utgifter på lengre 

sikt.

Ikke relevant 210 000 210 000 210 000 210 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Stab- og 

støttetjenest

er

3 Velferdsteknologi Helse- og omsorgsplan, Leve 

hele livet, Folkehelseplan, 

Digitaliseringstrategi 

Det er i 2022 utarbeidet en strategiplan for velferdsteknologi i Oppdal kommune. Teknologi gir 

nye muligheter og frigir ressurser, men stiller også krav til oppfølging. Behovet for lokal 

forankring og delegert ansvar er viktig for å kunne lykkes. For å sikre god måloppnåelse med 

implementeringen av velferdsteknologi er det i planarbeidet valgt satsningsområder. 

Tilrettelegginger i hjemmet prioriteres for å bidra til at brukere kan bo hjemme så lenge som 

mulig og være selvstendig i hverdagen. For å lykkes med implementeringen er det behov for å 

sette av personalressurs som organiserer dette arbeidet. Velferdsteknologi omhandler mer enn 

bare det å avhjelpe et praktisk behov, men også endring av arbeidsmetodikk og systematisk 

arbeid for å skape en felles forståelse. Det skal kartlegges behov, gevinster skal utredes, 

anskaffelser må gjennomføres og teknologien krever oppfølging. 

ja Det er høsten 2022 kartlagt 

teknologiske løsninger som vi ønsker å 

teste og ta i bruk i Oppdal. Beløpet på 

kr 250 000 pr.år gjelder blant annet 

anskaffelse av automatiske 

medisindispensere for å avlaste 

hjemmetjenesten, GPS for utendørs 

sporing og RoomMate dvs. digitalt 

tilsyn som utløser alarm i en rekke 

kritiske situasjoner. Videre er det 

fornuftig å beholde og videreføre Nyby 

(kr. 100 000 pr.år) som setter 

frivilligheten i system og dermed kan 

redusere belastningen på 

helsearbeidere. Det er mye 

administrativt arbeid med 

velferdsteknologi og det er behov for 

20 % koordinator stilling for å få dette 

til å fungere kr. 278 000 pr.år. Målet 

med å ta i bruk teknologien er å skape 

en tryggere og enklere hverdag for 

brukere, pårørende og helsepersonell.

Tjenestene må utvikles i den enkelte enhet Tjenesten må utvikles ved den enkelte 

enhet

Redusert tilbud på 

velferdsteknologiske 

tjenester som kan 

medføre økt behov for 

omsorgsplasser og 

behov for praktisk 

bistand i hjemmet

278 000 278 000 278 000

Stab- og 

støttetjenest

er

4 Sentralisere 

avtaleinngåelser

Vedtak i kommunestyret / 

gjeldende 

budsjett/handlingsplan;

La én stilling (60% stilling) ha hovedansvaret for å inngå innkjøpsavtaler for hele 

organisasjonen. Alternativt "kjøpe oss inn" i et innkjøpssamarbeid.  Innkjøp er blitt så faglig 

krevende at det vanskelig kan forsvares når enkelte enheter har 1-3 anskaffelsesprosesser i 

året. 

Vedtatt innkjøpsstrategi, punkt 4.3.5 

4.3.5	Vurdere å sentralisere 

organisasjonens innkjøp for å høyne 

kompetansen og øke effektiviteten 

med den hensikt at anskaffelser skal 

gjennomføres raskere, enklere og 

digitalt.

Avtaleinngåelse kan fortsatt være delegert 

på enhetsnivå. Dette har samtlige 

enhetsledere meddelt at de ikke ønsker 

(februar 2022).

Ingen 500 000 500 000 Liten Liten

Stab- og 

støttetjenest

er

5 Tidsregistreringssys

tem

Oppdal kommune har ikke en enhetlig,moderne og digital løsning for tidsregistrering for 

ansatte som jobber på dagtid og er omfattet av kommunens fleksitidsordning. Det brukes i 

stor grad papirbaserte skjemaer. Engangskostnad kr. 95.000. Årlig driftskostnad kr. 90.000.

Forenkling/effektivisering av 

arbeidsprosesser

Fortsette papirbasert Små konsekvenser Ikke relevant 185 000 90 000 0 0 0 0 0 Liten 0 Liten

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostområ

der

1 Ny stilling på helse- 

og velferdskontoret

NOU 2023 - Personellet i en 

bærekraftig helse- og 

omsrogstjeneste

Januar 2022 ble det etablert en ny avdeling, helse- og velferdskontoret. Avdelingen ble 

bemannet med 3 årsverk finansiert av enheter innenfor helse og omsorg som overførte 

oppgaver til avdelingen. Det første driftsåret har vist at 3 årsverk er for lite til å håndtere den 

saksmengden som er overført til avdelingen. I 2023 er det ansatt en medarbeider i 50%, 

hvorav 20 % er fast stilling og 30% er prosjekt. Denne stillingen må opprettes som fast i 50 % 

for at avdelingen skal kunne drive forsvarlig saksbehandling og samtidig ivareta brukerne sine 

behov. De tre faste ansatte på velferdskontoret har helsefaglig bakgrunn, og det er et stort 

behov for en person med økonomikompetanse som kan bidra til å løse merkantile oppgaver. 

Eldre med helseutfordringer blir stadig flere, og det blir dermed stadig flere som skal kartlegges 

og få vedtak gjennom helse- og velferdskontoret. De ansatte i helse- og velferdskontoret er 

viktige bidragsytere for å kunne opprettholde og utvikle tjenestetilbudet til befolkningen, og i 

samhandlingen på tvers av enhetene i kommunen. Det bes derfor om at enheten tilføres 

midler til ytterligere 30 % stilling på avdelingen. 

Nei. Målet for saksbehandling og tildeling 

innenfor de kommunale helse- og 

omsorgstjenestene er at det skal tilbys 

riktige tjenester til rett tid og i 

tilstrekkelig omfang. God 

saksbehandling er viktig for å 

kvalitetssikre tildelingen av tjenester. 

Alternativet er at de merkantile oppgavene 

går tilbake til enhetene de i utgangspunkte 

kom fra. Vederlagsberegning til OHS, 

bostøtte til Helse og familie, Husbanken til 

tekniske tjenester.

Hvis tiltaket ikke iverksettes, og oppgavene 

blir liggende til helse og velferdskontoret vil 

dette gå utover kartleggingsbesøk, 

koordinering av nødvendige helsetjenester, 

og at søkere ikke får vedtak innen fristen. 

Dette igjen kan gi merarbeid til de ulike 

avdelingene som må gjøre disse oppgavene 

selv. Med redusert kartleggingsbesøk kan 

det medføre at helse kommer sent inn på 

banen, og at det kan gi utfordringer i at 

søkere som i utgangspunktet har ingen/lite 

tjenester plutselig må han mange/store 

tjenester. På kartleggingsbesøk danner 

helse-og velferdskontoret seg et bilde på 

hvilke behov som kan oppstå fremover, like 

så mye som nåværende behov. Dette 

medfører at det kan kobles på 

forebyggende tiltak, og i bestefall 

utsette/utelukke store tjenster på sikt.

200 000 200 000 200 000 200 000 Liten Liten

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostområ

der

2 Drift av 

veterinærvakt

Lov om dyrehelsepersonell § 

3a

Oppdal kommune har ansvar for veterinærvakt, og har siden 2008 hatt avtale med Oppdal 

dyreklinikk til å ivareta veterinærvakten. Det skal inngås ny avtale fra 2023, ved anbudsrunde i 

november kom ingen tilbud. Oppdal dyreklinikk er interessert, men mangler ansatte og stiller 

derfor vilkår for å inngå ny avtale. I Oppdal er det i dag 3 veterinærstillinger, samt 2 ubesatte 

stillinger. For 2023 er statlig tilskudd på kr 926.000 og kommunal budsjettpost ansvar 431 kr 

40.000. Vilkår fra Oppdal dyreklinikk for å inngå avtale er kr 995.000 i ytterligere tilskudd ut 

over det statlige. I tillegg kommer et uspesifisert behov for ekstra midler for vikar ved  

ferieavvikling, evt. sykdom. Det er søkt stimuleringstilskudd fra Statsforvalter for å kompensere 

for ekstra behov i lamming, inseminering og ferie - svar på søknad ventes i april.

Nei. Kommunen er lovpålagt å ha klinisk 

veterinærvakt utenom ordinær 

arbeidstid for å ivareta produksjonsdyr 

i landbruket, men vakten server også 

smådyr/kjæledyr for kommunens 

øvrige innbyggere og fritidsinbyggere. 

Da det ikke er noen som har gitt tilbud på ny 

veterinærvaktperiode da den ble lagt ut i 

Doffin, er kommunen ganske prisgitt å få til 

en løsning med Oppdal dyreklinikk.

Brudd på § 3a i Lov om dyrehelsepersonell, 

med påfølgende problem for gardbrukere 

og innbyggere i f.t dyrevelferdlovgivningen

915 000 915 000 915 000 915 000

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostområ

der

3 Klimakoordinator Energi- og klimaplan; Oppdal kommune har et vedtatt klima- og energiplan med en handlingsdel som inneholder 

flere tiltak det skal jobbes med i planperioden. I tillegg skal kommunen jobbe med 

klimabudsjett, klimafotavtrykk og klimatilpasning. Oppdal kommunes arbeid med klima og 

miljø er fordelt på ulike enheter i kommunen, og det er arbeidskrevende oppgaver som 

kommer i tillegg til en allerede presset arbeidshverdag. I 2022 var det ikke kapasitet til å 

gjennomføre en revidering av tiltaksdelen som skal gjøres hvert år.  Dersom Oppdal kommune 

skal få gjort en solid innsats i å nå klimamålene, kreves det en dedikert person som kan ha 

fokus på å jobbe med dette. Det foreslås derfor å opprette en stilling i 50 % som 

klimakoordinator for Oppdal kommune. 

Nei. Vil bidra til at vi i større grad greier å 

gjennomføre tiltak som er beskrevet i 

klima og energiplanen. 

Arbeidet fortsetter som nå, men det vil få 

lavere prioritet og/eller føre til at andre 

lovpålagte oppgaver ikke blir gjort. 

Dette vil ha stor effekt. 600 000 600 000 600 000 600 000 Stor Stor



3 - forslag til driftstiltak unntatt selvkostområder

Enhet Prioritet Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer 

tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe 

digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å 

oppnå mål i plan og/eller innfri krav i 

sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative 

løsningsmuligheter

Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke 

iverksettes?

Kort beskrivelse av 

tiltakets påvirkning på 

klima og energi

Driftsutgift 

2024 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2025 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2026 (eks. 

mva.)

Driftsutgift 

2027 (eks. 

mva.)

Driftsinntekt 

2024 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2025 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2026 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Driftsinntekt 

2027 (eks. 

mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet)

Beregnet årlig 

klimaeffekt 

i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk 

i GWh

Skjønnsmessig 

vurdering 

av årlig effekt 

på 

energiforbruk

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostområ

der

4 Gratis dag i 

skisenteret for 

grunnskoleelever

Delplan for idrett og fysisk 

aktivitet;

Tiltaket innebærer én dag med i Oppdal skisenter hvor heiskortet dekkes av Oppdal kommune. 

Målgruppen er barn og unge i grunnskolen, det vil si fra og med 1. klasse til og med 10 klasse. 

Det gis rabaterte priser fra skisenteret på en slik dag. 

Nei. Tiltaket vil bidra til å nå mål om sosial 

ulikhet for barn. Pris er ofte en barriere 

for deltakelse på slike aktiviteter. 

Tiltaket vil også bidra til mål om fysisk 

aktivitet i skolen og for øvrig, jamfør 

målsetting i delplan idrett og fysisk 

aktivitet 2019-2023. 

Alternativet er at de foresatte til elevene 

(eller andre) må betale for barnas heiskort. 

Prioriteres ikke tiltaket, blir det ingen gratis 

heisdag finansiert av kommunen. 

Tiltaket vil medføre noe 

negative konsekvenser i 

form av transport til og 

fra skisenteret. 

100 000 100 000 100 000 100 000 Stor Liten

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostområ

der

5 Økte driftsutgifter 

til friluftsområder

Forvaltningsplanen for statlig 

sikrede friluftsområder;

Drift og vedlikehold av de statlig sikrede friluftsområdene er viktig for å gi allmenheten 

muligheten til å oppleve godt tilrettelagte rekreasjonsområder. De siste årene observeres økt 

bruk av friluftsområdene. På kommunebarometeret blir kommunen også målt på hvor mye 

kommunen bruker på drift av rekreasjonsområder, og her kommer kommunen dårlig ut. 

For Rauøra har det vist seg et økende besøk av folk som telter i området. Dette medfører 

behov for økt tilsyn og drift av området.  

Kullsjøen friluftsområde har i en del år hatt et for lavt nivå på tilsyn og vedlikehold, og dermed 

er bl.a. grøntområder og gamle stier og turveger tilgrodd. For å holde området velstelt kreves 

det intensivering av skjøtsel. Dagens driftsbudsjett dekker tilsyn av området mht. søppel etter 

avtale med Miljøpatruljen til Vekst Oppdal, og renovasjonsordning og renhold av toalettene.  

I 2020 fikk kommunen to nye statlig sikrede friluftsområder; Kåsen og 

Ålma/sentralskoleanlegget. I Kåsen er det etableret parkeringsplass som krever lite 

vedlikehold. Ålma friområde er derimot et større område sentralt ved skolene og 

idrettsanleggene med mye besøk. 

I budsjettet for 2023 ble enheten tilført kroner 60 000 til økte utgifter til drift av 

friluftsområder. Dette ble spesifisert til konkrete tiltak. En ser i ettertid at med økt bruk trengs 

økt drift, og samlet sett er det behov for å øke utgiften på drift av friluftsområder ytterligere 

med kr 50 000.  

Nei. Økt drift vil gjøre områdene mer 

attraktive for befolkning og tilreisende, 

noe som igjen fremmer folkehelsa. 

Oppdal kommune har en administrativ 

plan for drift av friluftsområder som 

ikke ivaretas med dagens bruk og 

driftsbudsjett. 

Økt forsøpling og slitasje på natur og miljø. Økt tilrettelegging vil 

føre til økt ferdsel som 

er negativt for natur og 

miljø. på den andre 

siden er det positivt at 

ferdsel kanaliseres til 

tilrettelagte områder. 

50 000 50 000 50 000 50 000 Liten Liten

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostområ

der

6 Formidling 

gravfeltet Vang

Vedtak i kommunestyret / 

gjeldende 

budsjett/handlingsplan;Kultur

minneplan;

Formidling av historien om gravfeltet og styrke identitet og eierskap i Oppdal, målgruppe barn 

og unge, Samarbeid med skoler og barnehager i Oppdal. Åpen dag for befolkningen i Oppdal, 

med aktiviteter og salg. Videreutvikle samarbeidet med lokalt næringsliv. 

Årlig utstilling av gjenstander fra gravfeltet, lokalt i Oppdal.

Kommunestyret fattet den 17.12.21 følgende vedtak i sak 21/130: "Kommunedirektøren bes 

om å innarbeide årlig tilskudd på 100 000 kr til Gravfeltet på Vang, i handlingsplanen fra våren 

2022." Beløpet er innarbeidet, og finansieres årlig av eksisterende ramme. 

Kommunestyret fattet den 20.06.19, sak 19/64 følgende vedtak: "Kommunestyret vedtar å 

øremerke kr. 200 000 av det årlig utbyttet til tilskudd til frivillige lag og foreninger i Oppdal i en 

periode på 5 år." Dette ble gjort gjeldende fra 2020, og rammen til Plan og forvaltning ble økt 

med 200 000. Beløpet blir tatt ut fra og med 2025, og dersom formidling av Vang skal fortsette 

etter det, må enheten tilføres kroner 100 000.  

Står som tiltak i kulturminneplanens 

handlingsdel 2021 - 2025 med prioritet 

6. 

Kommunestyret fattet den 17.12.21 

følgende vedtak i sak 21/130: 

"Kommunedirektøren bes om å 

innarbeide årlig tilskudd på 100 000 kr 

til Gravfeltet på Vang, i 

handlingsplanen fra våren 2022."

Ved at det ikke bevilges penger kan utstilling 

og samarbeid med næringslivet fortsette, 

men resten vil utgå. 

Ingen direkte 

påvirkning. 

100 000 100 000 100 000 Liten Liten

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

1 Økte driftsmidler 

Byggavdelingen

Startegi for verdibevarende 

vedlikehold er vedtatt av 

kommunestyret 05.05.2022.

Oppdal kommunes samlet bygningsareal for boliger, skole, barnehager, sykehjem, bygninger 

for omsorg, idrettshall og andre bygg utgjør til sammen 49.469 m2 - (formålsbygg og 

andrebygg 36020 m2, boliger 13.449 m2). Året 2020 brukte kommunen kr. 84,-/m2 til 

vedlikehold av bygningene i snitt (Kostra). NKF – Norsk kommunalteknisk forening  mener at 

byggeier bør bruke mellom kr. 150-200,- /m2 til vanlig driftsvedlikehold for å kunne 

opprettholde tilstanden på et bygg. Med et forsiktig anslag betyr det at vedlikeholdsposten for 

kommunen bygg bør økes med kr.50,-/m2 – det vil si kr. 2.473.450,-. Hvis vi øker til 150,-/m2 

måtte økningen være kr. 3.809.113,-. Samlet økning av driftsramme vedlikehold kommunale 

bygninger kr. 2,5 mill.                                                                                         

Lavt vedlikeholdsnivå fremskynder 

utskifting av komponenter, 

bygningsdeler eller tidligere utfasing av 

bygninger.

2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

2 Økte driftsmidler 

samferdsel/veg

Hovedplan veg 

kommunestyresak  2023/6

I planen forutsettes en betydelig oppjustering av budsjettrammen for resultatområdet for å 

fange opp et etterslep for driftsutgiftene, som har utviklet seg over en årrekke, samt dyrere 

drift og vedlikehold pga. trafikkøkning. Hovedplan veg 2023-2030 viser at vi har et behov for å 

øke drift- og vedlikeholdsbudsjettet med 3,7 mill kr årlig for at etterslepet ikke skal øke.

Vedlikeholdsetterslepet vil øke dersom 

driftsbudsjettet ikke økes.

3 700 000 3 700 000 3 700 000 3 700 000

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

3 Ingeniørstilling ved 

avdeling bygg

Avdeling bygg har manglende ingeniørkompetanse og kapasitet innen avdelingene. Krav til 

tilfredstillende internkontrollsystem innefor byggforvaltning gir avdelingen stadig nye 

utfordringer. Utvikling og ajourhold av interkontrollsystemet IK-bygg og Compilo tar stadig mer 

tid. Utvidet kapasitet vil være nødvendig for å unngå at vi kommer i brudd med lover og 

forskrifter.  Det vises til foretaksrevisjon utført av revisor etter bestilling fra kontrollutvalget.

Økt satsing på videreutvikling og 

ajorhold av IK-bygg antas og gi en 

fremtidig gevinst i form av bedre 

oversikt og grunnlag for gode 

beslutninger i fremtiden. Et 

velfungerende internkontrollsystem 

krever kontinuelig oppfølging for å 

kunne fungere. Alle funksjoner innenfor 

avdelingen er avhengig av å kunne 

dokumentere kravoppnåelse, og vil 

være avhengig av denne ressursen. Her 

antas det at det vil ligge en stor 

fremtidig økonomisk gevinst.

350 000 700 000 700 000 700 000

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

4 Bedre standard på 

vedlikehold av gsv, 

jf. tiltak 15 i vedtatt 

klima- og 

energiplan

Klima- og energiplan Kommunestyret ønsker å legge til rette for økt sykling: «Oppdal kommune har høy kvalitet på 

vedlikehold og drift av gang- og sykkelvegnettet både sommer og vinter».  For å imøtekomme 

k-styret bes det om kr 300.000 for å bedre sommer- vintervedlikeholdet av kommunens GSV.

300 000 300 000 300 000 300 000


